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Slovo starost y
Vážení spoluobčané,

na úvod Vám všem přeji ještě jednou 
vše nejlepší v novém roce, pevné zdra-
ví, štěstí a rodinnou pohodu po celý 
rok 2016. Jsme na začátku roku nové-
ho. Slušelo by se trochu zabilancovat 
a zhodnotit rok předešlý. V rámci celé-
ho roku jsem se snažil vás informovat 
o všem podstatném, co se ve městě děje, 
jaké projekty se připravují, jaké projekty 
běží. Ve spolupráci se zastupitelstvem 
a radou města mohu říci, že rok 2015 byl 
úspěšný. Díky vám občanům a díky pod-
poře finančních prostředků z různých 
dotačních zdrojů, zejména Regionální-
ho operačního programu Střední Če-
chy, Státního fondu životního prostředí 
a Středočeské kraje, ale také z rozpočtu 
města, se podařilo zrealizovat mnohé 
plánované či neplánované investiční 
akce. Všechny zrealizované projekty po-
sunuly naše město zase o úroveň výše. 

Nemohu zapomenout na místní 
části Bechov, Svobodín, Horní Bousov, 
Vlčí Pole, Střehom a Ošťovice. Díky 
velmi dobré spolupráci s vedením 
osadního výboru Bechov a s vedením 
všech jednotek dobrovolných hasičů se 
podařilo investovat potřebné finanční 
prostředky i do těchto lokalit. Doufám, 
že spolupráce bude pokračovat i nadále.

Rokem 2015 skončilo fakticky 
dotační období 2007 – 2013, kdy mohly 
obce a města čerpat finanční prostředky 
z EU. Město Dolní Bousov v tomto 
období bylo velmi úspěšné, což je vidět 
v přiložené tabulce, kde jsou uvedeny 
celkové náklady na realizované projekty, 
získané finanční prostředky z EU 
a spoluúčast z rozpočtu města. Město 
se intenzivně připravuje na dotační 
období 2014 – 2020, které už běží.
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Rekonstruovaná radnice dostala i nový kabát - zateplení fasády dokonale kopíruje její 
historickou podobu, nová barevná kombinace (oranžovo-hnědo-bílá) a masivní dřevěná 
eurookna radnici vyloženě sluší.

St atistika ev idence oby vatel
Oddělení evidence obyvatel Městské-

ho úřadu v Dolním Bousově v roce 2015 
evidovalo:

99 občanů přihlášených k trvalému pobytu,

27 narozených dětí,

52 trvale odhlášených občanů,

29 zemřelých občanů.

Celkový počet obyvatel k datu 31. 12. 
2015 činil 2 562. 

Konkrétně to znamená: Bechov - 118, 
Dolní Bousov – 2 058, Horní Bousov - 174, 
Ošťovice - 17, Střehom - 24, Svobodín – 63 
a Vlčí Pole – 108 obyvatel přihlášených 
k trvalému pobytu.  

Marcela Jelínková
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I na letošní rok je plánováno několik 
investičních akcí, které budou financová-
ny z rozpočtu města. Zastupitelstvo města 
schválilo na prosincovém zasedání rozpo-
čet města jako přebytkový. V roce 2016 
bude tedy město hospodařit s celkovými 
příjmy ve výši 31 753 000,- Kč a celkovými 
výdaji ve výši 30 483 000,- Kč. Na investice 
je vyčleněno přibližně 8 mil. Kč. Nemalým 
příjmem jsou a budou získané finanční 
prostředky za prodej stavebních pozem-
ků, které se zpětně investují do potřebné 
infrastruktury. Vypíchnu pouze některé 
plánované projekty - vybudování nového 
parkoviště pod poštou, oprava chodníků 
v ulici Okružní, Brodecká a Lhotecká. 
Bude pokračovat zasíťování zbylých sta-
vebních pozemků za benzinkou v budoucí 
ulici Javorová (II. etapa), oprava střechy bu-
dovy bývalé školy v Horním Bousově atd. 
Samozřejmě nemůžeme zapomenout na in-
vestice do vodního hospodářství, na obno-
vu veřejného osvětlení a na údržbu města. 
Město i tak bude hledat dotační možnosti 
na kulturní památky, na zlepšení životního 
prostředí, na úsporu energií (zateplování 
budov) a na údržbu objektů souvisejících 
s vodním hospodářstvím. Některé projekty 
jsou již zpracované, některé se budou zpra-
covávat postupně během roku. 

První žádosti o dotace vyhlásil v polo-
vině ledna Středočeský kraj v rámci gran-
tů. Město bude žádat dotaci na opravu bu-
dovy vodojemu v Horním Bousově z gran-
tu životního prostředí. Dále na opravu 

zvonice v místní části Střehom z grantu 
kulturní památky, na opravu chodníků 
z grantu rozvoj obcí a měst. Z programu 
Ministerstva kultury na záchranu kultur-
ního dědictví bude město žádat o dota-
ci na opravu střechy kostela sv. Šimona 
a Judy ve Vlčím Poli atd. Uvidíme, co 

se podaří. Během roku se určitě ukážou 
i další možnosti, jak získat finanční pro-
středky z EU.

Nyní mi ještě dovolte vás seznámit 
s investicemi do komunikací a chodní-
ků, které proběhly v letech 2013 – 2015 
za přispění finančních prostředků z EU 
a z rozpočtu města. S tím souvisí i obnova 
veřejného osvětlení a investice do zaříze-
ní související s vodním hospodářstvím – 
viz tabulka.

V minulém čísle Bousováku jsem vám 
slíbil, že se budu podrobněji věnovat pro-
jektu „Rekonstrukce budovy radnice měst-
ského úřadu“. Tento projekt nás doprová-
zel prakticky po celý rok 2015. Budova, 
která letos bude slavit 155 let od svého 
vzniku, si rekonstrukci už zasloužila. Což 
se potvrdilo hned po zahájení stavebních 
prací počátkem loňského roku. Stav budo-
vy byl za hranicí životnosti. Zejména krov 
střechy a bednění, stropy, podlahy a okna 
ve všech kancelářích byly ve velmi špat-
ném stavu. Ve spolupráci se zhotovitelem 
firmou CL-EVANS, architektem Františ-
kem Šínou a stavebním dozorem Ing. Mar-
tinem Jonášem přistupovalo vedení města 
k rekonstrukci velice citlivě. 

V suterénu proběhly následující staveb-
ní úpravy – nové rozvody vody, kanaliza-
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Tab. – Modernizace místních komunikací a chodníků v Dolním Bousově 2013 – 2015.

Název ulice
zdroj 

financování
rok 

rekonstrukce
délka      
(m)

plocha 
(m2)

celkové 
náklady 
(mil.)

Zhotovitel
výměna 

veřejného 
osvětlění

výměna zem-
ních souprav 
k vodovodním 

přípojkám 

K Piváku+sběrný dvůr EU 11/2013-04/2014 293 2875

4.860.382,- Fa. M-SILNICE

ano 113.013,-

Rachvalská - I.část EU 11/2013-04/2014 143 970 ano 90.000,-

Kolonie EU 11/2013-04/2014 330 2165 část 291.144,-

Zahradní EU 11/2014-05/2015 489 3070

6.920.442,- Fa. M-SILNICE

ano 259.996,-

Okružní EU 11/2014-05/2015 375 3520 ne 274.328,-

Rachvalská - II.část EU 11/2014-05/2015 318 2597 ano 141.158,-

Požárníků EU 11/2014-05/2015 276 3100 ano 197.523,-

Mírová
rozpočet 

města
2014 223 1442

3.819.946,- Fa. M-SILNICE
ne

311.780,-
Spojovací

rozpočet 
města

2014 162 1040 ne

Kaštanová
rozpočet 

města
2014-2015

530 4690 3.225.771,- Fa.Svoboda
nové nové

Dubová
rozpočet 

města
2014-2015 nové nové

V Kališti EU 2015 350 2750

6.971.979,- Fa. M-SILNICE

ne 275.000,-

Maštálkova EU 2015 156 1145 ne ne

Na Krechtech EU 2015 245 1700 ne ne

Ošťovice - Střehom
rozpočet 

města
2015 1000 3205 1.181.014,- Fa.COLAS ne ne

Parkoviště zdravotní 
středisko

rozpočet 
města

2015 x 292 427.355,- Fa. M-SILNICE ne ne

Chodníky ulice Zahradní
rozpočet 

města
2015 480 809 701.578,- Fa. ZETA ne ne

Chodníky ulice Maštálkova 
a Na Krechtech

rozpočet 
města

2015 292 346 258.847,- Fa. ZETA ne ne

Průtah Horní Bousov - 
Dolní Bousov

Středočeský 
kraj

2015 3000 33766 28.579.877,- Fa.COLAS ne 332.287,-

Průtah ulice Zahrádky
Středočeský 

kraj
2015 450 4982 22.665.844,- Fa. M-SILNICE ne 302.184,-

Celkem 9 112 74 464 79.613.035,- 2.588.413,-

 ZíSkaNé DOtaČNí PROStřEDky V OBDOBí 2007 - 2015
Název projektu Poskytovatel Celkové výdaje Dotace EÚ Spoluúčast města

Dobudování splaškové kanalizece v DB        SFŽP  24 131 983,67     11 096 944,10     13 035 039,57    

Dětská hřiště v DB, Svobodín, Horní Bousov        ROP  1 771 031,00     1 637 648,67     133 382,33    

Zateplení a výměna oken sokolovny        SFŽP  3 829 255,00     1 323 613,00     2 505 642,00    

Snížení prašnosti ve městě - Samosběrný vůz        SFŽP  2 705 529,00     2 434 975,00     270 554,00    

Zateplení a výměna oken MŠ a Zdravot.střediska         SFŽP  3 473 151,00     1 811 476,00     1 661 675,00    

Modernizace místních komunikací - I.etapa        ROP  4 860 382,00     3 257 066,88     1 603 315,12    

Kompostárna        SFŽP  3 316 766,00     2 879 192,00     437 574,00    

Sběrný dvůr        SFŽP  3 787 459,00     3 408 713,00     378 746,00    

Zateplení a výměna oken ZŠ         SFŽP  11 858 569,00     8 386 759,00     3 471 810,00    

Rekonstukce budovy ZŠ        ROP  34 074 025,00     24 022 175,00     10 051 850,00    

Oprava ohradní zdi + oplocení za kostelem        SZIF  1 002 728,00     813 897,00     188 831,00    

Modernitace místních komunikací -  II. etapa        ROP  6 920 442,00     5 375 328,00     1 545 114,00    

Modernizace místních komunikací - III.etapa        ROP  6 971 979,00     5 167 507,03     1 804 471,97    

Rekonstrukce, zateplení budovy MÚ        SFŽP  24 852 283,00     2 274 940,32     22 577 342,68    

Navýšení kapacitay sběrného dvora - nová technika        SFŽP  3 534 652,00     3 181 186,80     353 465,20    

Navýšení kapacity kompostárny - nová technika        SFŽP  2 139 280,00     1 829 520,00     309 760,00    

Vybudování přírodní zahrady - nová MŠ        SFŽP  1 382 136,00     1 161 749,70     220 386,30    

Rozšíření kapacity MŠ        ROP  5 631 629,00     4 238 845,06     1 392 783,94    

Celkem  146 243 279,67     84 301 536,56     61 941 743,11    

Vysvětlivky : ROP - Regionální program Střední Čechy, SFŽP - Státní fond životního prostředí, SZIF - Státní zemědělský intervenční fond 
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ce, elektro, odizolování základové spáry 
a provedení hydroizolace. 

V přízemí došlo k odstranění podklad-
ních vrstev podlah až na nosné konstruk-
ce. Položily se nové skladby včetně tepel-
né izolace. Podlahy jsou ukončeny novou 
keramickou dlažbou. Vybudovalo se nové 
sociální zázemí zaměstnanců i pro veřej-
nost. Dále se realizovaly kompletně nové 
rozvody zdravotní techniky, topení, elek-
tro a počítačových sítí. 

Stavební úpravy v přízemí řešily rovněž 
zabezpečení bezbariérového pohybu imo-
bilních osob v budově MěÚ – vybudování 
výtahu se dvěma zastávkami – v 1. patře 
a podkroví, vyrovnávacích ramp, nových 
dveří a zrušení prahů v prostorách přístup-
ných veřejnosti.

Stavební úpravy v 1. patře – zde byly 
položeny keramické dlažby na chodbách 
a plovoucí dřevěné podlahy v kancelářích. 
Byl zbudován nový vstup do obřadní síně, 
vystavěno bylo nové sociální zázemí, nové 
uspořádání kanceláří, jednací místnosti, 
čajová kuchyně a úklidové komory. To si 
vyžádalo bourání části nosných stěn, pří-
ček a zhotovení nových konstrukcí. Strop 
nad prvním patrem byl rozebrán a nahra-
zen novou konstrukcí v rámci řešení nové-
ho krovu - zastřešení budovy. Opět kom-
pletně nataženy nové rozvody zdravotní 
techniky, topení, elektro a počítačové sítě.

Stavební úpravy v podkroví – zde byl 
kompletně rozebrán stávající krov a stře-
cha včetně světlíku. Zhotovila se nová 
nosná ocelová rámová konstrukce krovu. 
Součástí této konstrukce bylo i řešení stro-
pu nad prvním patrem - ocelový svařovaný 
rám + příčné I profily + trapézový plech 
s nabetonávkou + skladby podlah včetně 
zvukové izolace. Na ocelovou rámovou 
konstrukci se osadil krov střechy v původ-

ním tvaru. Na závěr se osadil nový nadsvět-
lík. Byly zhotoveny nové příčky a stěny. Je 
zde ukončení šachty osobního výtahu. 
Zbudovalo se lehké schodiště k vyrovnání 
výškového rozdílu podlah mezi podkro-
vím a věží. Přístup na střechu z prostoru 
věže je umožněn jedním kulatým okenním 
otvorem. Ve věži byly zrekonstruovány 
číselníky věžních hodin, které jsou vyro-
beny z akrylátového skla. Tento materiál 
byl speciálně vyvinut pro číselníky hodin 
určené k prosvětlení z vnitřní strany. Ma-
teriál je stálobarevný, odolává UV záření, 
nepraská, netříští se, je nehořlavý a odol-
ný proti nárazům. Číselníky byly vyrobe-
ny jako přesné kopie stávajících číselníků. 
Osvětlení číselníků je provedeno za použi-
tí světel LED, která mají malou spotřebu 
a dlouhou dobu použití. 

V celém objektu byla vyměněna stávají-
cí okna a dveře za nová dřevěná s lepšími 
fyzikálně-technickými parametry. Budova 
byla komplet zateplena. Vytápění budovy 
se změnilo z elektriky na plyn. Budova je 
napojena v zadní části na novou kanalizaci 
a plyn. Dvůr v zadní části byl předlážděn 
s povrchem z žulové mozaiky. Dispoziční 
řešení kanceláří se také změnilo. Staveb-
ní úřad se přemístí do přízemí do prostor 
bývalé městské knihovny. Odbor místního 
hospodářství (poplatky za vodu a odpady 
atd.) je přemístěn do přízemí místo staveb-
ního úřadu. Matrika zůstala na stejném 
místě, přibyla pouze čekárna pro občany 
před vstupem do matriky.  Rozmístění 
kanceláří v 1. patře se lehce upravilo a roz-
dělilo. Zasedací místnost byla přepracová-
na na místnost pro návštěvy, obřadní míst-
nost zůstala na svém místě. V podkroví 
vznikla velká zasedací místnost pro jedná-
ní zastupitelstva města, archívy, spisovny 
a sociální zařízení.

Závěrem několik čísel. Stavba byla 
zahájena 01/2015 a ukončena včetně ko-
laudace 11/2015. Celkové náklady činily 
24. 852.283,- Kč s DPH, z toho byla dotace 
na zateplení a výměnu oken 2.274.940,- 
Kč, zbylých 22.577.342,- Kč bylo zčásti po-
kryto úvěrem 15.000.000,-Kč a z rozpočtu 
města z r. 2015 - 7.577.342,-Kč. Nyní měs-
to pracuje na vybavení vnitřních prostor. 
Slavnostní otevření a přestěhování pra-
covníků do nových prostor je plánováno 
v průběhu jarních měsíců.

Doufám, že budova bude sloužit hlavně 
vám občanům a několika dalším generací, 
které přijdou po nás.

Miroslav Boček
starosta města

Odpadov ý 
sloupek

Využití sběrného dvora v loňském 
roce

Obyvatelé Dolního Bousova a okolí 
odevzdali v loňském roce 411 515 kg 
směsného odpadu, 40 155 kg objemné-
ho odpadu, 27 740 kg stavebních odpa-
dů. Dále odevzdali 115 kusů pneuma-
tik, 181 televizorů a monitorů, 140 ks 
volně loženého chlazení, 580 malých 
spotřebičů, 83 velkých spotřebičů 
a také 1 380 kg železného šrotu.

I nadále platí, že pytle na tříděný od-
pad tzn. na PET láhve, plasty z domác-
ností, nápojové kartony, plechovky jsou 
k dostání zdarma v Tabáku paní Kynčlo-
vé a v zelenině u pana Zeleného. V uve-
dených prodejnách si můžete také zakou-
pit pytle na TKO (komunální odpad). 
Pytle na tříděný odpad i na TKO jsou 
k dostání i na MěÚ.          Jindra Orságová

Praktické informace 
pro občany

Poplatky za odpady
Poplatky za odvoz odpadů lze hradit 
ročně během února nebo pololetně: 
na 1. pololetí během února a na 2. 
pololetí do 15. 8. daného roku. Čís-
lo účtu, na který se zasílají platby: 
483 197 329/0800.

Poplatky z hrobového místa
se hradí v termínu dle smlouvy. Popla-
tek za m2 činí ročně 50,- Kč pro Dolní 
Bousov a 32,- Kč pro Bechov a Vlčí Pole. 
Číslo účtu, na který se zasílají plat-
by za odpady a hrobová místa: 
483197329/0800.

Platby vodného a stočného
se hradí k 30. 4. a k 31. 10. Od 1. 5. 2015 
činí cena vodného 32 Kč/m3, stočného 
28 Kč/m3.
Číslo účtu hospodářské činnosti měs-
ta, na který se zasílají platby vodného 
a stočného: 20036-483197329/0800. 
Všechny platby lze samozřejmě provést 
i osobně na pokladně – z důvodu rekon-
strukce dočasně budova čp. 122 na nám. 
T.G. Masaryka (bývalá spořitelna).



www.infocentrum.dolnibousov.cz

Z p r a v o d a j  m ě s t a  D o l n í h o  B o u s o v a
Krátce z BousovskaBousovák

4Ročník 52 - číslo 1/2016 www.dolni-bousov.cz

K rátce z  Bousovska
Ohlédnutí za 4. ročníkem výstavy betlé-
mů a andělíčků. Ve dnech 10.-13. 12. 2015 
pořádali Soňa a Pavel Nechanských už 4. 
ročník výstavy betlémů a andělíčků. Podle 
reakcí lidí se domníváme, že se výstava 
povedla a letos jí navštívilo 495 návštěv-
níků. Jsme rádi, že počet návštěvníků ka-
ždým rokem roste. K vidění byly betlémy 
z nejrůznějších materiálů, ale největší ob-
div sklidil betlém z pařezu a nový betlém 
z kořínků stromů. Celkem bylo vystaveno 
199 ks betlémů a 212 ks andělíčků. Během 
výstavy se naše sbírka rozrostla, protože 
jsme byli obdarováni 2 betlémy, 2 andělíč-
ky a soškou Pražského Jezulátka, což nás 
velice potěšilo a děkujeme. Už teď na za-
čátku roku se můžeme pochlubit novými 
přírůstky, které byly pod stromečkem a vy 
je budete moci shlédnout na 5. ročníku 
výstavy v prosinci 2016. Máme přislíbeny 
větší prostory, kde se nám snad povede 
vystavit všechny betlémy, andělíčky a ješ-
tě výstavu prodloužit. Betlémů bude cca 
250 ks a přibližně tolik i andělíčků. Tímto 
bychom chtěli poděkovat SDH za půjčení 
prostoru, kde se výstava konala a zároveň 
Vás zveme na 5. ročník výstavy.

Soňa a Pavel Nechanských

Ještě o svátku Svatého Mikuláše. V Dol-
ním Bousově se každoročně pořádá na-
dílka na náměstí, kde se sejde spousta 
velkých a malých lidiček a je dobře, že se 
tato akce uchytila a je oblíbená. Můj man-
žel Pavel Nechanský každoročně přichází 
jako Mikuláš, ale s touto tradicí začal ještě 
v době, když bydlel v Kraslicích, kde se na-
rodil a posléze pokračoval v Dolním Bou-
sově, kam se přestěhovali. V roce 2015 měl 
výročí a šel za Mikuláše již po 40. Jen je 
mu líto, že se tato krásná tradice vytrácí. 
V loňském roce vyšel Mikuláš na náměstí 
5. prosince, takže se po domech nechodi-
lo, ale v roce 2014 si objednalo Mikuláše 
s andělem a čertem jen 8 rodičů a to se mi 
zdá na město s 2 000 obyvateli málo. Snad 
je to tím, že si velká část rodičů s dětmi 
přijde pro nadílku na náměstí. Tolik jen 
malé ohlédnutí za krásným obdobím svát-
ků Vánočních.                S. Nechanská

Tříkrálová sbírka. Každý rok od 1. do 14. 
ledna můžete v českých městech a vsích 
potkat koledníky v kostýmech Tří králů. 
V návaznosti na starou lidovou tradici cho-
dí od domu k domu nebo koledují v uli-
cích. Letos se do Tříkrálové sbírky zapojili 
i žáci 7. třídy Martin Beck, Patrik Ozdin, 
Patrik Zoufalý a z šesté třídy Miroslav Bu-
riánek a jeho bratr Michal Buriánek z dru-
hé třídy. Chlapci se ve svém volném čase 
zúčastnili této charitativní akce a za to jim 
patří poděkování. Výtěžek sbírky pomůže 
těm, kteří si sami pomoci nedokáží. Všem, 
kteří se do letošní sbírky zapojili, patří vel-
ký dík. V Dolním Bousově bylo celkem 
vybráno 23 308 Kč.                  K. Karnová

Od zabijačky k zabijačce... V bilancování 
loňského roku se sluší napsat pár řádků 
i o tomto kolektivu. Říkáme si “GARDA 
DBSK" a jsme parta vysloužilých fotbalis-
tů. Čím je člověk starší, tím více si chce 
něco dokazovat. A hlavně soutěžit! A to 
ve všem. Od kopané, nohejbalu, stolního 
tenisu až třeba k vrhu koulí... Samozřej-
mostí je i kultura. Takovou zabijačku jako 
v Horním Bousově jsme mnozí ještě neza-
žili (letos v únoru bude opět). Letní opéká-
ní nebo spíše neopékání selátka na témže 
místě se také vydařilo. Vždyť kdo se může 
vykoupat ve slané a sladké vodě během 
pár vteřin? A k tomu ještě s Maradonou? 

Na letošní rok jsou plány 
opět velké. Jak vše dopad-
ne, bude jen na nás.

A my jsme: Buri, Urby, 
Čuňas, Robin, Pítt, Zelí, 
Rejzan, Bočan, Hrďas, Švíc-
ko, Karňas, Šoli, Šuplík, 
Jiřina, Jaryn, Inzaghi, Pim-
pas, Píďa, Kamarád a Pre-
zident. Díky kluci.    

Za GARDU DBSK 
manager Zlatan

Hospodářský vývoj Dolní-
ho Bousova a okolí. Publi-
kace Oldřicha Holého vyšla 
jako 3. svazek Bousovské 

regionální knihovničky. Čilá Městská 
knihovna a infocentrum v Dolním Bou-
sově vypravily do světa již 3. svazek své 
regionální knihovničky. Tentokráte to je 
zajímavá sonda do hospodářského života 
města a okolí. Text vycházel původně v le-
tech 2007-2009 na pokračování v časopise 
Bousovák. Nyní ho čtenáři dostávají v do-
plněné podobě obohacený o množství fo-
tografií, kreseb, plánů, map a reprodukcí 
archiválií. 

Autor je dlouholetý dolnobousovský 
kronikář a patriot v tom nejlepším slova 
smyslu. Svou práci rozdělil do několika 
kapitol. Po úvodním seznámení s krajinou 
a dějinami se zabýval vývojem zeměděl-
ství a hospodařením za vlády kosteckých 
Černínů. Zde vycházel hlavně z Pekařo-
vy Knihy o Kosti. Největším přínosem 
této knihy jsou detailní pohledy do dílen 
bousovských řemeslníků, které přechá-
zejí k počátkům a rozvoji průmyslových 
podniků. Na základě archivních mate-
riálů, literatury, rozhovorů s pamětníky 
i vlastních vzpomínek před námi vyvstává 
plastický obraz počátků, rozvoje a zániku 
cukrovaru, Strojtexu a VOPu, na který na-
vazuje současný stav podnikání ve městě. 

Knížka rozhodně stojí za přečtení, autoro-
vi i vydavatelům patří dík nejen za vydání, 
ale i za vkusnou výslednou podobu díla.            

K. Bílek

V této rubrice je místo i pro vaše sdělení, názory a zajímavé informace, na které byste rádi upozornili další obyvatele Dolního 
Bousova a okolí. Své příspěvky zasílejte emailem či poštou do redakce nebo je přineste osobně do infocentra v Kostelní 
ulici nejpozději do 15. 3. 2016. 
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vážení rodiče a vážení předškoláci, 
rádi Vás všechny přivítáme v naší ško-
le, abychom Vás poznali a mohli roz-
hodnout o nástupu dítěte do základní 
školy. Zápis se bude konat ve čtvrtek 
4. 2. 2016 od 13.00 do 15.30 pro děti 
z MŠ Rohatsko, MŠ Obruby a ostat-
ních školek a pro děti s odkladem 
z loňského roku. Pro děti z MŠ Dolní 
Bousov proběhne zápis v pátek 5. 2. 
2016 od 12 do 15.30 hodin. V případě 
nemoci nebo vážného důvodu, kdy se 
nebudete moci dostavit, je potřeba do-
hodnout individuální termín zápisu.

Při zápisu budete dokládat rodný list 
dítěte, občanský průkaz jednoho ze zá-
konných zástupců a vyplněný dotazník. 
Pokud ho nemáte, můžete si ho stáh-
nout na webových stránkách školy. 
Kromě těchto formalit přijďte s dobrou 
náladou. Obavy a nervozita jsou zcela 
zbytečné.

Těší se na Vás paní učitelky z prvního 
stupně a vedení školy.             K. Karnová

Výzva k historii města: Sháním jakékoli 
historické materiály (fotografie, písem-
nosti, vyprávění, apod.) k mým předkům 
a příbuzným, dolnobousovským měšťa-
nům, hostinským a řezníkům Cvrčkům 
z domů č. p. 118, 122, 130, 142, 144, 182, 
atd., kteří zde ve velkém počtu žili již před 
rokem 1655. Již pět let sestavuji rozsáhlý 
rodokmen (jen letech 1803-1903 se zde na-
rodilo přes 80 dětí tohoto příjmení). Opa-
kovaně byli spřízněni s rodem Doškářů 
a mnoha dalšími. 

kontakt: 
Mgr. Jan Cvrček, Pražská 147, Jíloviště, 
Praha-západ, 252 02, 
tel.: 721838279, cvrcek.h@seznam.cz. 
Předem děkuji.                          Jan Cvrček

Mapa Příběhů bezpráví. Víte, co se v mi-
nulosti dělo v místech, kde se pohybuje-
te? Jací lidé jimi prošli a jaké události se 
na nich odehrály? Podívejte se do Mapy 
Příběhů bezpráví a začtěte se do příběhů! 

V mapě jsou zaznamenány příběhy, kte-
ré sesbíraly studentské týmy z celé České 
republiky v projektech Příběhy bezpráví – 
Z místa, kde žijeme, Naše revoluce a Naše 
okupace. V mapě si tak můžete přečíst 
osudy konkrétních lidí, ale také zjistit, jak 
probíhala sametová revoluce v roce 1989 
nebo sovětská okupace v roce 1968. 

I žáci dolnobousovské ZŠ pátrali po pří-
bězích okupace. Během Měsíce filmu 
na školách pátraly některé školy po tom, 
jak srpnová okupace Československa 
v roce 1968 probíhala v jejich obcích 
a regionech. Celkově se do projektu Naše 
okupace zapojilo 54 škol, jednou z nich 
je i naše škola. Žáci se ptali svých praro-
dičů, hledali dobové fotografie a pátrali 
v kronikách, archivech a knihovnách, 
dohledávali novinové články. Zjišťova-
li, jak lidé na okupaci reagovali a jakým 
způsobem je ovlivnila. Jejich práce najde-
te v Mapě Příběhů bezpráví na stránkách 
organizace Člověk v tísni, v oddíle Jeden 
svět na školách (www.jsns.cz/cz/nasere-
voluce/95/Nase_revoluce.html). Zpraco-
váním tématu „Naše okupace – rok 1968“ 
jsme navázali na loňský projekt Naše re-
voluce. Do letošního projektu se zapojili 
někteří žáci třídy 8. B – Michaela Paloun-
ková, Kristýna Veselá, Milan Žáček, Eliš-
ka Žáčková a Michal Žapka.                   

I. Mendlíková

Nový florbalový tým z Dolního Bousova. 
Od roku 2013 účinkují v Bousově dva 
dívčí týmy – elévky a mladší žákyně, oba 
týmy hrají Ligu ČFBU. Týmy trénuji s po-
mocníky Martinem Pechanem, který po-
máhá trénovat mladší žákyně a Luďkem 
Piesche, který pomáhá trénovat elévky. 
Jezdíme pravidelně na turnaje, kde jsou 
holky úspěšné a baví je to. V roce 2013, 
kdy jsem s dívčím florbalem začínal, nás 
bylo osm, dnes na konci sezony 2015 nás 
je sedmnáct. V roce 2016 se chystáme ote-
vřít i kategorii starší žákyně. Naše základ-
na tedy bude zase o několik hráček větší. 
Hraje zde i jedna hráčka z vedlejší ho měs-
tečka Sobotky. Hrát může opravdu každý, 
kdo má zájem. Všechny týmy jsou dívčí.

Tímto bych chtěl oslovit dívky, které si 
chtějí zkusit zahrát florbal – budeme rádi, 
když se k nám přidáte. Najdete nás ve vel-
ké hale u základní školy v Dolním Bou-
sově vždy každou středu od 16.30 – 18.00 
a každý čtvrtek od 17.00 – 18.00. Budeme 
se těšit na každou novou hráčku.  

V. Majer

Publikace o našem regionu. V sobotu 19. 
prosince proběhl v sále Spořitelny v So-
botce křest třetího dílu Malých dějin So-
botecka kdo je kdo v dějinách Sobotecka 
a Dolnobousovska od autora Karola Bílka. 
Kniha na téměř 600 stranách obsahuje 
2300 hesel. Které zajímavé osobnosti zde 

najdeme a jak dlouho trvala práce na této 
knize, nám přiblíží sám autor Karol Bílek 
na besedě o knize, která se bude konat 
v pátek 6. 2. od 18 hodin v dolnobousov-
ské knihovně.

Další publikací, která před Vánoci spatřila 
světlo světa, je 3. kniha z edice Bousovská 
regionální knihovnička – kniha Hospodář-
ský vývoj Dolního Bousova a okolí. Auto-
rem publikace o 150 stranách je Oldřich 
Holý.

Pokud máte zájem zakoupit si knihu „Kdo 
je kdo v dějinách Sobotecka a Dolnobou-
sovska“ (220 Kč) nebo „Hospodářský vý-
voj Dolního Bousova“ (95 Kč), můžete 
tak každý všední den učinit v infocentru 
v Kostelní ulici.                          D. Říhová
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Kdo je…
Mahulena Čejková, roz. Daníčková
To poslední slovo v nadpisu hodně 

napovídá. Každý čtenář Bousováka zná 
dobře Sylvu Daníčkovou, herečku, spi-
sovatelku a novinářku, čestnou občanku 
Dolního Bousova. Mahulena je její sestra. 
A protože se blíží její významné kulaté ži-
votní jubileum (viz její heslo ve slovníku 
Kdo je kdo v dějinách Sobotecka a Dolno-
bousovska), rozhodl jsem se přiblížit ji více 
našim čtenářům. Nejprve si krátce zopa-
kujme její životní příběh.

Je to Bousovačka, třebaže se narodila 
v Mladé Boleslavi a téměř celý život žije 
a působí v Děčíně. Je ale také možno říci, 
že patří k průkopníkům dolnobousovsko-
-soboteckého přátelství, neboť její mamin-
ka Sylva Daníčková-Vaňková a celý ten rod 
Fišerů pochází ze Střehomi a Sobotky.

Tak jako maminka a tety Svatava (pro-
vd. Vlčková) a Alena (provd. Čepová) vy-
studovala i ona mladoboleslavské gymná-
zium a po vzoru dědečka Františka Vaňka 
a tety Svatavy i medicínu na pražské Uni-
verzitě Karlově. Pracovala pak v Děčíně 
jako obvodní a závodní lékařka.

Vrcholné období jejího života je spoje-
no s listopadem 1989. Zapojila se aktivně 
do veřejného dění, pracovala v Občan-
ském fóru a v letech 1990-1992 byla po-
slankyní Sněmovny lidu Federálního shro-
máždění. Po rozpadu Občanského fóra 
zůstala věrná Dienstbierovu Občanskému 
hnutí a Svobodným demokratům. Nyní je 
již v důchodu.

To vše o ní víme z různých článků 
a zpráv. Méně známou skutečností je, že 
se ráda účastnila i kulturního dění, ráda 
zpívala v komorním sboru a působila šest 
let v celostátní synodní radě Českobratr-
ské církve evangelické jako synodní kurá-
torka. A právě s touto její posledně uvede-
nou funkcí souvisí i skutečnost, že se stala 
spisovatelkou. Jejím dílem je krásná kniha 
Po stopách památek reformace v České re-
publice (Trilabit Praha 2011, 272 s.). Dílo 
vyšlo ve 4 jazykových mutacích (česky, an-
glicky, německy a francouzsky), bohužel 
za pomoci dotace z Ministerstva pro míst-
ní rozvoj, což mj. znamená, že se nesmí 
prodávat (podobně jako Vlastivěda Sobo-
tecka a okolí od Olgy Bičišťové). Mahulena 
Čejková napsala čtivý a výstižný text, kte-
rý doprovází nádherné barevné fotografie 
jednotlivých hlavně bratrských památek 

na území Čech a Moravy (snímky jsou 
převážně od Martina Salajky). Orientace 
v knize je usnadněna jejím rozdělením po-
dle správních krajů, uvedených vždy map-
kou s vyznačením památek, o nichž text 
hovoří. Historický úvod ke knize napsala 
PhDr. Eva Fialová, nechybí ani slovníček 
méně známých pojmů a seznam použité 
literatury. 

Škoda, že MUDr. Mahulena Čejko-
vá se nevěnuje psaní více. Měli bychom 
třeba nový básnický průvodce naším 
krajem. Ale kdo ví; třeba nás ještě mile 
překvapí.

Tak vše nejlepší k nastávajícímu jubi-
leu, milá paní doktorko!           Karol Bílek

Hledání z anik lé v si  Proseč
(u obce Vesec v Českém Ráji)
O zimních svátcích roku 2012 jsem na-

lezl v oblasti nad Veseckým Plakánkem 
v Českém Ráji několik úlomků keramiky. 
Podle dostupné literatury by se mohlo 
jednat o nálezy související se zaniklou vsí 
Proseč.

Historie
V historických knihách a mapách z ob-

lasti Kostecka a Českého ráje toho moc 
o Proseči napsáno není. Jen díky náhodě 
a pátrání ve starých průvodcích jsem zís-
kal pár střípků z historie, které potvrdily 
mé domněnky o zapomenutém místě.

Poprvé jsem objevil informaci o za-
niklé vsi Proseč v publikaci Jiřího Wald-
hausera „Český ráj očima archeologie“. 
Autor zde uvádí zmínku o vesnici Proseč 
z písemných pramenů z roku 1623. V této 
době je ves uváděna již jako pustá.1

Na přelomu 20. století tehdejší správce 
školy v Dobšíně Josef Bearnard popisuje 
v Körbově průvodci, že Švédové zničili 
Proseč v 1. pol. 17. století: „R. 1639 při-
trhli Švédové ke Kosti, ale odtáhli s ne-

pořízenou. V té době byla Švédy zničena 
ves Horka nad Osekem, Proseč u Vesce 
a Štěbořice u Bousova“.2 To by potvrzova-
lo zánik Proseče v době třicetileté války. 
Josef Pekař v Knize o Kosti datuje přesně 
příjezd Švédů ke hradu na 9. května 1639. 
V tento den a v následujícím týdnu švéd-
ské jednotky demonstrativně zapalovaly 
některá stavení v okolí Kosti a dožadova-
ly se vstupu do hradu. O žádné větší újmě 
na panství se ale nepíše. Hejtman Hosián 
totiž zaplatil Švédům výpalné, aby nechali 
kostecké panství na pokoji. Nakonec pod 
pohrůžkou vypálení okolních dvorů a ves-
nic otevřel Hosián hrad Švédům v druhé 
polovině května. Ti zůstali na hradě až 
do února 1640.3 Není tak úplně zřejmé, 
kdy a jak vesnice zanikla, jelikož v obdo-
bí třicetileté války postupně plundrovali 
Kostecko jak Švédové, tak císařští vojáci.

Půjdeme-li ještě více do historie, nara-
zíme na zmínku o Proseči v deskách zem-
ských roku 1497 k příležitosti prodeje části 
dědictví Jana Zajíce z Házmburka jeho po-
ručníkem Zdeněkem Levem z Rožmitála. 
Zde je Proseč uváděna také již jako opuš-

těná: „Zdeniek Lew z Rožmitálu a s Blatné 
mocný otcowský poručník Jana syrotka 
niekdy Mikuláše Zajiece z Hazmburku 
a s Kosti přiznal, že Diedictwi nadepsané-
ho Jana syrotka: Kost hrad, dwuor popluž-
ní a polužím řečený Semtiny, miestečko 
Sobotka celé i s přiedmiestkými, domy, 
krčmy a dwory kmetcími s platem, s kostel-
ním podacím tudiž, wsi tyto Březen, Čela-
jewice, Slawkowa Lhota, Spišowa Kdanice, 
Osek s podacím kostelním, a wes Proseč 
pustú kteráž k tomu kostelu přísluší… ...pro-
dal Janowi z Šelnberka najwyššímu kanc-
léři králowstwí Českého a jeho diedicuom 
za 20 000 ff gr. českých pražských úplnie 
zaplacených, a jemu nadepsaných zboží 
diedicky postúpil - a práwa wieného na Či-
niewsi w témž práwě, jakž jest nadepsaný 
syrotek držel a miel, postúpil.“4

Pátrání
Nápad vydat se na místo zaniklé vsi 

jsem dostal nejen kvůli článku v litera-
turě. Náhodou jsem totiž narazil na le-
tecké mapě Google5 na zajímavou texturu 
mezi hradištěm Poráň a Vescem. Svým 
charakterem připomíná skupinu objek-
tů rýsujících se na povrchu orné půdy. 
Po prostudování těchto indicií jsem se 
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rozhodl navštívit lokalitu a ověřit možnost 
bývalého osídlení v souvislosti se zaniklou 
vsí Proseč. 

Bohužel při mé první návštěvě této ob-
lasti jsem byl nemile překvapen, jelikož vel-
ká část oblasti mezi statkem Semtiny a Ve-
seckým potokem je dnes nepřístupná díky 
sadům. Blíže k Veseckému potoku jsem ale 
nečekaně objevil několik naoraných čer-
ných skvrn, ve kterých jsem nalezl nespo-
čet úlomků keramiky a pár starých zubů 
hospodářských zvířat (skotu, či koně).

Identifikace nálezů
V nálezech převládá jak jednoduchá 

masivní do šeda zbarvená keramika s pří-
měsí grafitu, tak světlé tenčí propracované 
a detailně zdobené výtvory z kvalitněj-
ší hlíny. Zajímavostí jsou až někdy ostře 
ohnuté okraje/lemy směrem do vnitř ná-
doby. Keramika byla pravděpodobně vět-
šinou zdobená nehtem nebo malým před-
mětem (tyčkou, kolečkem).   

V lednu 2013 jsem navštívil Mgr. Rad-
ka Nováka v Jičínském muzeu, kde jsem 

odevzdal nálezy keramiky. Po následující 
konzultaci s PhDr. Jiřím Waldhauserem, 
jsme keramiku zařadili do období 13.-15. 
století a potvrdili pravděpodobnou spoji-
tost se zaniklou vsí Proseč.

Závěrem
Černé naorané skvrny se objevují pravi-

delně při každé hlubší orbě na poli severně 
od vstupu do Veseckého Plakánku. Jsou 
to možná středověké odpadní jámy, které 
sloužily k odkládání rozbitých, či připále-
ných nádob, popela a zbytků živočišného 
původu.

Četné úlomky keramiky z období vr-
cholného středověku potvrzují existenci 
středověké vsi. Z historických prame-
nů je to právě Proseč, jež se nacháze-
la v této lokalitě poblíž vesnice Vesec 
u Sobotky, a která ve své době úředně 
příslušela k vesnici Osek. Josef Bernad 
ve starém Körbově průvodci s jistotou 
lokalizuje bývalou vesnici Proseč na za-
čátku Veseckého plakánku nahoře proti 
bývalému mlýnu.6

Proč Proseč zanikla, se již dnes asi 
nedozvíme. Každopádně můžeme nadále 
pátrat po střípcích artefaktů z doby osíd-
lení vesnice a upřesnit tak dobu, rozlohu 
obývání a životní úroveň dávných obyvatel 
Proseče.                                      Josef Král

1  WALDHAUSER, Jiří a Václav DAVID. 
Český ráj očima archeologie: 300 ta-
jemných míst a jejich příběhy. Vyd. 1. 
Liberec: Knihy 555, 2006, 215 s. ISBN 
80-86660-15-x.

2  BERNARD, Josef. Ze Sobotky na Kost. 
Praha: Pavel Körber, [1906]. 46 s. Kör-
brův illustrovaný průvodce po památ-
ných a zajímavých místech Království 
Českého; 12.

3  PEKAŘ, Josef. Kniha o Kosti: Kus české 
historie. V Praze: Melantrich, 1935. 2 sv.

4  Desky zemské C 3. L.29,  z odkazu his-
torie města Libochovice www.libocho-
vice.net/listiny_048.html

5  www.google.com/maps, 2012
6  BERNARD, Josef. Ze Sobotky na Kost. 

Praha: Pavel Körber, [1906]. 46 s. Kör-
brův ilustrovaný průvodce po památ-
ných a zajímavých místech Království 
Českého; 12.

Josef Král je dolnobousovským obča-
nem od roku 2012. Vystudoval střední školu 
v oboru provozní elektrotechnika a v pozděj-
ším věku navštěvoval fakultu humanitních 
studií Univerzity Karlovy v Praze. Pracuje 
jako projektový vedoucí v oblasti informač-
ních technologií a bankovnictví. Ve volném 
čase se věnuje rodině, turistice, archeolo-
gii a historii. V současné době spolupracuje 
s PhDr. Jiřím Waldhauserem na sepsání lo-
kálních archeologických objevů Sobotecka 
a Dolnobousovska.

Obr. 1 – letecká mapa Poráně; v červeném oválu vyznačené naorané černé skvrny s úlomky 
keramiky.

Obr. 2 - úlomek keramiky z lokality mezi hradištěm Poráň 
a Vescem, nad Veseckým potokem.

Obr. 3 – další z úlomků keramiky z lokality mezi hradištěm Poráň 
a Vescem, nad Veseckým potokem, nález z roku 2015.



www.infocentrum.dolnibousov.cz

Z p r a v o d a j  m ě s t a  D o l n í h o  B o u s o v a
Různé samostatné článkyBousovák

Ročník 52 - číslo 1/2016 www.dolni-bousov.cz8

T y káme si  mezi  sebou v šichni
Za oknem sněží, a já sedím v teple dol-

nobousovské knihovny společně s Danou 
Karáskovou, která je v současné době jedna-
telkou sdružené Obce Baráčníků pro Dolní 
Bousov. Nad hrnkem teplého ovocného čaje 
společně vzpomínáme nejen na doby, kdy 
bylo v baráčnické obci hodně živo, ale probí-
ráme i současnost. 

Zuzana Zemanová

Při pohledu do historie jsem našla, že 
v roce 1989 měla místní baráčnická obec 
157 členů, kolik je vás dnes?

Dnes je nás pouhých 62 členů a z toho 
asi 15 pracujících. Průměrný věk se po-
hybuje kolem sedmdesáti let. Chybí nám 
mladí členové, kteří by dávali našemu 
sdružení nové impulzy. Byly doby, kdy nás 
zde bylo až 300 členů. 

kde se scházíte?
Naše sídlo je na Rychtě, která sídlí v Jo-

sefské ulici. Tam také každý druhý pátek 
v měsíci probíhají takzvaná Konšelská za-
sedání. Začínáme pravidelně v 19 hodin. 
Zapisuje se kronika obce a vymýšlíme čin-
nosti a plány na další období.

Narazila jste na kroniku, ta se před mnoha 
lety ztratila, píšete tedy novou, nebo se pů-
vodní kronika našla? kdo má tuto literární 
činnost na starost? 

Ne, bohužel se nenašla. Před asi třemi 
lety jsme založili novou kroniku, kterou 
má na starost Božena Buřičová. Ta je také 
zároveň Švandymistrem. Ten má na sta-
rost přípravu a organizaci všech kultur-
ních a propagačních akcí v obci. 

kdo je nejvyšším představitelem každé obce 
baráčníků, a kdo je to zde v Dolním Bousově? 

To je rychtář, ten je nejvyšším předsta-
vitelem každé obce, župy nebo Veleobce. 
Měl by to být člověk klidný, čestný, spra-
vedlivý, musí si umět získat respekt. U nás 
je jím můj syn Miroslav Karásek. Vedení 
je voleno všemi členy. 

Vy jste jednatelka vašeho sdružení, co tato 
činnost obnáší?

Jsem nejen jednatelka, ale také Šafářka 
a především Panímaminka. Právě z důvo-
du malého počtu členů činnosti sdružuje-
me. Panímaminka musí dbát o stylovou 
čistotu krojů a baráčnického oblečení. 
Stará se o prapor a májku, a vůbec veške-
rý majetek společně se šafářkou, což jsem 
tedy v současnosti taky já. Také tyto dvě 
funkce podávají staročeskou poctu (chle-
ba a sůl). Jednatelka pak zastupuje baráč-
níky například na úřadech. 

Pokud by se někdo z občanů k vám chtěl 
přidat, co to obnáší, a koho by měl kontak-
tovat?

Kohokoli z vedení, všechny informace 
jsou buď na našich webových stránkách, 
nebo může zajít rovnou na Rychtu v ter-
mínu pravidelné páteční schůzky. K přijetí 
není potřeba ničeho zvláštního, nový člen 
se zapíše, složí baráčnický slib a zaváže se 
k placení pravidelných příspěvků do fon-
du. Jak se bude zapojovat do aktivit, kte-
ré pořádáme, a spolupracovat s ostatními 
záleží už pouze na něm. Naším hlavním 
mottem je vzájemná pomoc, mezi sebou si 
všichni tykáme bez rozdílu věku a oslovu-
jeme se tetičko a sousede. 

kde vás můžeme v nejbližší době vidět 
v akci?

Chtěli jsme uspořádat masopust, nebo-
li Fašank, ale bohužel se nám to letos ne-
povedlo zorganizovat, nebyl o něj zájem. 
Opět zde narážíme na vysoký průměrný 
věk našich členů. Nejbližší akcí je tedy Ba-
ráčnický ples.

kdy a kde ples bude?
Tancovat budeme ve Staročeské restau-

raci v Dolním Bousově 13. února od 20 
hodin. Připraven je kulturní program, 
tombola, kde na výherce mimo jiné čeká 
zhruba 80 sladkých cen. Hudbu si zajišťu-
jeme sami, hrajeme na přání a repertoár 
je opravdu velmi široký.  Pár dní na to, 
20. února si pojedeme zatancovat ještě 
na župní ples do Kulturního domu v Mla-
dé Boleslavi. 

Kde se vzali baráčnici?
Čeští baráčníci patří mezi nejstarší 

spolky, založeni byli v Kolíně roku 1873, 
kde se členové scházeli v kolínském hos-
tinci zvaném BARÁČEK – od toho je 
odvozený název pro spolek. Baráčníci 
se starali a podporovali vdovy, sirotky 
a chudinu. V roce 1896 vzniká v Praze 
Veleobec českého baráčnictva v králov-
ství Českém, začínají postupně vznikat 
jednotlivé župy, dnes je jich 22 a 6 obcí 
bez žup. Naše župa patří mezi největší 
a je to V. župa pana Václava Budovce 
z Budova .

Každý Baráčnický spolek se řídí regu-
lemi, má své symboly a kroje. Baráčníci 
jsou pouze českou záležitostí, na Moravě 
je nenajdete.
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Jak Dolní Bousov k dobré vodě přišel -  3.  část
Musím se vrátit k příběhu, ještě než jsme 

se dostali s potrubím od Střehomi k vodoje-
mům. To jsme snad tedy bagrovali naposle-
dy ještě vojenským bagrem. Tento bagr měl 
lžíci širokou 60 cm a terén je tam pískový. 
Přijel jsem tam v 8 hodin a uviděl jsem ma-
lér. Bagrista voják s jedním Slovákem, sami 
bez velitele bagru, najeli na výkopovou rýhu 
z druhého dne, když se jim utrhla písková 
zem. Bagr jedním bokem na poli a bagrista 
mašinu tůroval, že byl v zemi stále hlouběji. 
Slováček s vojenskou lopatkou v ruce ležel 
pod pásem bagru a radil bagristovi: „Po-
čkaj, já ťa vyhrabem.“ Jel jsem do Přepeř 
pro pásák se lžící, který musel vyhloubit 
silnici se spádem mimo výkop, aby bagr 
mohl vyjet. Potom se celý terén musel 
upravit, aby bagr mohl najet na rýhu pro 
potrubí a pokračovat ve výkopu. V duchu 
jsem děkoval, že už máme svůj bagr a po-
tom jsem jel do Staré Boleslavi do posádky 
vojenský bagr vrátit. Bagr jsme vrátili, ale 
z posádky ze St. Boleslavi zpět jsme měli 
přivézt sud s naftou, kterou si prý vypůjčili 
v Bousovské posádce. Mě skladník poslal 
s Gazíkem vně posádky k plotu, kde mi 
přes plot jeřábem sud naložili. Chytil nás 
u této nakládky náčelník posádky St. Bole-
slavi a se strašným kraválem vojákům vyna-
dal, že o ničem nevěděl. Sud mi na Gaziku 
nakonec nechal a ani nevím, jakou to mělo 
dohru s poručíkem Králem v Bousově.

Také byl jeden veselý sobotní příběh 
na výkopu u Horního Bousova již za vo-
dojemem. Potřebovali jsme potrubí od-
zkoušet vodou. Dopředu jsem měl s pa-
nem Brixím vyjednáno, že když budeme 
potřebovat vodu, že pro něho mohu kdy-
koli dojet. Bohužel ale ten večer měli JZD 
Přepeře nějakou oslavu v hostinci na Ka-
menici. Musel jsem tedy na oslavu dojet. 
Našel jsem manžele Brixích, paní jsem se 
omluvil a poprosil, aby Květu pustila, že 
ho za chvíli zase přivezu, že potřebujeme 
jenom do potrubí napustit vodu. Bohužel, 
ale potrubí ve spoji teklo, takže se celá 
cisterna z výkopu musela vysát, aby se vý-
kop nezavalil a následně se mohlo potrubí 
opravit. Co čert ale nechce, když se pospí-
chá, Květa z výkopu vodu vysával, na dru-
hou stranu zase do pole pouštěl. Když již 
chtěl odjet, tak na rozbahněném poli se 
mu kola protáčela a zapadal čím dál tím 
více. Všichni, bylo nás asi sedm, jsme 
cisternu z toho bahna nakonec vytlačili. 
Květa, aby nám poradil, jak na to a aby 

zjistil, jak se odtud dostat, tak vyskočil 
v polobotkách a černých kalhotách, samo-
zřejmě zapomněl na bahno a byl v tom až 
po kolena. Domlouvali jsme se spolu, jak 
to udělat s manželkou na Kamenici, které 
jsem slíbil hory doly, aby ho pustila. Vracel 
jsem ho na zábavu ve světlých šatech, ale 
paní jsem se radši ani neukázal. S Květou 
jsem se potom v týdnu vyrovnal.

Během půl roku jsme s potrubím byli 
u Baráčku a na místě vodojemu jsme měli 
složené panely. Stále byl problém jako se 
vším, tak i s cementem. Zajel jsem tedy 
přímo do Dvora Králového a tam jsem 
vyjednal cement, ale volně ložený. Proto 
jsem potřeboval na cement silo. Na silo 
mě upozornil myslím Mirek Vacků, že 
stojí prázdné v Liazu Mn. Hradišti, ředi-
tel nám ho nakonec půjčil. Přivezli jsme 
ho na V3S s Viktorem Kordou a postavili 
vedle budoucího vodojemu. 

Jednu sobotu mě volali ze Dvora, že 
nám vezou cement. Tak jsem prostál půl 
dne na hlavní silnici, abych řidiči mohl 
ukázat kam s cementem zajet. Bohužel, 
ale řidič ze Dvora Králového z cementárny 
měl nějakou porouchanou vývěvu a ne a ne 
cement do sila vyfoukat. Musel jsem vše-
ho nechat a jet do ČSAD Ml. Boleslav pro 
Zdeňka Plešingra, aby se podíval na vůz, 
co má za poruchu. Zdeněk ochotně nasedl 
ke mně do Gaziku a jeli jsme k budoucím 
vodojemům. Nervózní řidič nám vysvětlil, 
že ta dodávka je vlastně černá jízda a že se 
cementu musí zbavit, kdyby nám ho měl vy-
sypat třeba do stodoly. Zdeněk si vzal dlou-
hý sekáč, rozdělal pod vozem převodovku 
a chtěl, aby řidič nastartoval vůz a že bude 
pod vozem přehazovat rychlosti. Myslím, 
že již při druhé rychlosti vývěva zabrala 
a cement jsme do sila vyfoukali. Nastala 
ale druhá potíž s odjezdem přepravního 
vozu. Vůz se na místě zabořil do půdy, tak-
že nemohl odjet. Jel jsem tedy na Kost, kde 
bydlel pán, který jezdil v JZD Přepeře s rus-
kým pásákem „Stalincem“ s prosbou, aby 
nám vůz vytáhl. To se nám podařilo, ale 
na revanš nám zůstal na místě pásák. Řidič 
ho nechal chvíli odpočinout a potom již ne-
šel nastartovat. Ten měl pomocný startova-
cí motor v JZD. Následně nám „Stalinec“ 
tři měsíce stál u vodojemu, než jej chlapi 
dokázali nastartovat.

Začíná práce s vytýčením základů vo-
dojemů, bagrováním a montáží armatury 
základů. Drátů bylo na kilometry. Jednalo 

se o základy pro dva vodojemy o průměru 
10 m, v hloubce 3 m, mezi montážní ko-
morou cca 5 m s podsklepením. Ve sklepě 
v úrovni přívodu cca 2 m pod terénem, 
ve které je možno vodu z každého vodo-
jemu vypustit slepým odpadním kanálem 
mimo vodovodní potrubí do terénu, při 
případném čištění vodojemů. Montážní ko-
mora v patře sahá do výše cca 8 m, ve které 
jsou přístupy do obou vodojemů, pro kon-
trolu hladiny a možnost přístupu do vo-
dojemů při čistění. Na této stavbě jsme si 
opravdu užili. Hlavně Jarda Čechů, Faltys 
atd. Panely svářeli Zdeněk Tůma a p. Rýgr. 

Na vnitřní izolaci vodojemů mělo být 
dle projektu použito nátěru látky podobné 
gumoasfaltu. Díky tomu, že v té době byly 
na fotbalovém stadionu ubytovány děti ro-
dičů z vodních staveb z Trutnova, mě upo-
zornil vedoucí firmy, že se tento náš nátěr 
za čas vylouhuje a vodojemy se musí natírat 
znovu. Dnes se vodojemy izolují plastem, 
který se do vodojemů vlepí místo nátěru. 
Na Plzeňsku se vyráběly plastové lodě. Za-
volal jsem tedy do ČSAO Plzně, zaměstnan-
ci mě s firmou spojili a Plzeňáci nám přijeli 
vodojemy izolovat. Zase jsme je ubytovali 
na faře. Izolace se prováděla tak, že se vodo-
jemy natřely zevnitř červeným dvousložko-
vým lepidlem, nalepila se pytlovina z umělé 
hmoty, znovu se pytlovina natřela lepidlem 
jiné barvy, aby se vidělo, co ještě není natře-
no. Do vodojemů nebylo vidět, proto jsem 
z naší vojenské posádky přivezl kabely, kte-
rými jsme z Horního Bousova do vodoje-
mů přivedli světlo. Vodojemy jsme napojili 
na sací potrubí od čerpačky a na rozvodové 
potrubí do Dolního Bousova.

Nastala druhá starost se stavbou čer-
pačky. Bohužel terén, kde stojí čerpačka, 
která neunese bagr.  V té době se ve Vl-
čím Poli stavěl prasečák, u kterého byly 
uskladněny panely. Vedoucí Bousovského 
JZD nám 6 panelů půjčil a ty jsme polo-
žili od cesty k místu stavby čerpačky, aby 
bagr na nich stál při bagrování. Jak bude 
s výkopem pokračovat, tak vždy panel 
vytáhne a couvne k cestě. Vše se dobře 
dařilo, až na to, že pod bagrem se panely 
až o metr utápěly. Tyto panely se nám ne-
podařilo vytáhnout. Když jsem to vylíčil 
vedoucímu JZD, tak jsme to vyřešili tak, 
že o tom nikomu nebudeme říkat a panely 
necháme v zemi. Zaplať Bůh, že tam dnes 
jsou, jinak myslím, že by se nám ani tako-
vý příjezd k čerpačce nepodařilo zhotovit.

Pokračování příště
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Vánoční sbírka
V období adventu již tradičně myslíme 

na ty, kterým bychom měli pomoci. Již více 
než deset let organizuje naše škola Vánoční 
sbírku na dárky dětem do Dětského domo-
va v Mladé Boleslavi. Letos se organizace 
ujala třída 8. B. Během sbírky se ve ško-
le a na Vánoční výstavě vybralo celkem 
6 934,- korun. Za vybrané peníze jsou vždy 
po dohodě s pracovníky dětského domova 

zakoupeny dárky. Za část peněz jsme letos 
koupili dětem kruhové šály. Děti už tyto šál-
ky nosí a využijí je také, až pojedou v úno-
ru na týden do Špindlerova Mlýna. Zbytek 
peněz (3 700,- Kč) bude využit na přilep-
šení dětem během jejich pobytu na horách 
(cukrárna...) a na další výlety, které je čekají 
na jaře (Mirákulum...). V minulých letech 
jsme kupovali pastelky, modelínu a lepo-

rela, knížky, později také oblečení, např. 
pyžámka, punčocháče, trička, roláčky 
a čepice, ale také dětské batůžky či osušky. 
V roce 2012 zakoupili pracovníci dětského 
domova dětem dokonce novou televizi. 

Věříme, že naše dárky potěšily všech-
ny děti, které nemají to štěstí žít v rodině 
a poznat lásku rodičů. Udělali jsme radost 
nejen jim, ale také sobě. Neboť stále platí 
to, co řekl antický myslitel Platón: „V péči 
o štěstí druhých nacházíme své vlastní.“ 
Za všechny příspěvky velice děkujeme.  

Mgr. Ingrid Mendlíková

Salcburk a jeho highlight s
Příspěvek k chystanému zájezdu: Solná 

Komora – Salcburk – národní park Berchte-
sgaden, víkend 21. - 22. května 2016.

Německy Salzburg, čtvrté největší ra-
kouské město (150 000 obyv.), leží na se-
verním úpatí Alp na řece Salzach (Salice). 
Je správním centrem stejnojmenné spol-
kové země - pro množství památek bývá 
nazýván „Řím severu“.

V dávné minulosti bylo osídleno Kelty 
a Římany (město Iuvavum) na křižovat-
ce kupeckých cest (obchod se solí). Dal-
ší osud je spojen se šířením křesťanství. 
Město bylo nezávislým knížectvím a síd-
lem arcibiskupství, od roku 1816 se stalo 
součástí rakouské monarchie. Za 2. světo-
vé války bašta nacistů, proto se stalo cílem 
náletů spojenců. Téměř polovina historic-
kého města je nově postavená.

Zhýčkaný Salcburčan si uvědomí krásu 
svého města, až když vidí, jaký dojem zane-
chává tento drahocenný klenot v návštěv-
nících města a jejich poznámkách o tom, 
v jakém pohádkovém prostředí místní žijí, 
což mimochodem ocenila i mezinárodní 
organizace UNESCO, když jej v roce 1997 

zapsala na listinu kulturního světového dě-
dictví. „Krása slovy nepopsatelná“, přidal 
hudební skladatel Franz Schubert.

Město vyrostlo mezi dvěma členitými 
horskými hřbety (Mönchberg a Kapuziner-
berg), od 8. století (příchod poustevníků 
Ruperta a Virgila) až do začátku 19. stole-
tí je budovali místní biskupové. Centrem 
starého města vede živá nákupní ulice 
Getreidegasse (Obilná), v okolí se nachá-
zí další romantické uličky: Judengasse 
(Židovská), Goldgasse (Zlatá), Kaigasse 
(Nábřežní), Linzergasse (Linecká) a Stein-
gasse (Kamenná). Můžeme se obdivovat 
strohým gotickým stavbám z období stře-
dověku, prosluněným renesančním palá-
cům a měšťanským domům, skvostným 
barokním kostelům a zámkům či stavitel-
ským klenotům z období rokoka a klasici-
smu. Nechybějí samozřejmě ani měšťan-
ské stavby z období monarchie. Na malé 
ploše zde návštěvníci najdou stopy všech 
historických epoch. Ulice propojují četná 
náměstí s množstvím kostelů.

Vzorem barokního chrámu sv. Ruperta 
(stavěl jej Ital Santini Solari) byla bazilika 

sv. Petra a Pavla v Římě. Františkánský 
kostel má unikátní barokní úpravy od J. B. 
Fischera z Erlachu, nedaleký univerzitní 
kostel je dílem stejného stavitele, klášter 
sv. Petra je zase pozoruhodný nádherným 
hřbitovem s hrobkou význačných rodáků. 
Z četných reprezentativních budov vyniká 
Arcibiskupská a Nová rezidence, festivalo-
vá budova a další. Nad městem ční jedna 
z největších středoevropských pevností – 
Festung Hohe Salzburg.

Na pravém břehu řeky Salice (Salzach) 
se nachází kostel a hřbitov sv. Šebestiána 
(s hrobkou Leopolda Mozarta (otce Wolf-
ganga) a lékaře Paracelse, mj. provedl první 
veřejnou pitvu). Za zmínku stojí i výstavné 
zahrady Mirabell (J. B. Fischer z Erlachu) 
se stejnojmenným zámkem, dnes sídlem 
magistrátu. Stojí zde i dům, kde bydlel nej-
známější zdejší rodák – W. A. Mozart. 

Na procházku Salcburskem a jeho oko-
lím s vámi se těší           Miroslav Hrdlička

Cena zájezdu 2.200 Kč zahrnuje:
* autokarovou dopravu z / do Dolního 

Bousova

*  1x ubytování v rodinném horském 
penzionu s bufetovou snídaní

*  služby dvou průvodců, infomateriál

*  cestovní pojištění (vč. pojištění na stor-
no zájezdu) a pojištění CK proti úpadku

*  sladké pokušení – rozlévat se ten-
tokrát bude Jan Becher a spol :-) 
Infomateriál o zájezdu a přihlášky se 
zálohou 1.000 Kč přijímá paní Věra 
Hošicová osobně, nebo po telefonické/
mailové domluvě na 602 877 322, vera.
hosicova@seznam.cz do 15. února.

V pátek 4. března se uskuteční v dolno-
bousovském infocentru přednáška spojená 
s besedou o Salcbursku – přednáší váš prů-
vodce Miloslav Hrdlička. 
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Ly ž ař sk ý kur z v K rkonoších
V prvním lednovém týdnu proběhl 

tradiční lyžařský kurz pro žáky sedmé-
ho ročníku, doplněný dalšími zájemci. 
Po loňských nepříjemnostech jsme zamí-
řili nikoli do nejvýše položené obce v Kr-
konoších, ale do (o něco níže položených) 
Vítkovic v Krkonoších.

Díky poloze ubytovacího zařízení (pen-
zion Na stráni) jsme si mohli dovolit v ne-
děli odjezd až v 9:30 (který se však díky 
dopravci posunul až na desátou hodinu) 
a navíc jsme byli ušetřeni několikakilome-
trového přesunu na chatu. Přestože počasí 
o Vánočních prázdninách bylo spíše jarní, 
nakonec se umoudřilo a začalo alespoň 
mrznout. Díky tomu se mohlo na Aldrově 
začít zasněžovat a my se přestat bát, že ne-
budeme lyžovat.

Ubytování sice nebylo takové komfort-
ní jako v Horní Malé Úpě, ale pro naše po-
třeby naprosto dostačující. Majitelé chaty 
jsou velmi milí a příjemní lidé. Dokonce 
nám každý den odváželi lyže na sjezdov-
ku. Strava byla také výborná.

Lyžařský výcvik probíhal na sjezdov-
ce Aldrov, nazývané jako „Prezidentský 
expres“. Díky denním teplotám bod bo-
dem mrazu zde pilně zasněžovali. Něko-
lik sedmáků stálo na lyžích poprvé nebo 
po velmi dlouhé době. Někomu pochope-

ní základních lyžařských oblouků dělalo 
zpočátku problémy, ale nakonec sjezdov-
ku sjeli všichni.

Výcvik jsme si užili všichni – jak žáci, 
tak učitelé.                          

Mgr. Kužel Jiří

Měsíc filmu na školách
Letošní téma OKUPACE má podtitul: 

Minulost nevyfotíte. Ptejte se těch, kteří 
to zažili. Už jedenáctým rokem seznamuje 
audiovizuální portál Jeden svět na školách 
žáky základních a středních škol s naší 
moderní historií prostřednictvím příběhů. 
Každý listopad se na stovkách škol v celé 
České republice konají projekce filmů a be-
sedy s pamětníky či učiteli. Dětem a mla-
dým lidem jsou touto cestou předávány pří-
běhy těch, kteří na vlastní kůži poznali, jak 
snadno člověk svobodu ztratí a jak těžce ji 
pak získává zpátky. Do letošního ročníku 
se zapojilo 597 základních a středních škol.

V naší škole proběhl projekt Příběhy 
bezpráví koncem listopadu. Byl určen pro 
žáky deváté třídy. Na úvod, jako vstup do té-
matu, jsem zvolila píseň Karla Kryla Brat-
říčku, neplakej, v níž reaguje na sovětskou 
okupaci. Nejprve jsme si společně řekli, co 
všechno o roce 68 víme a společně jsme vy-
tvořili myšlenkovou mapu, se kterou jsme 
dál pracovali. Pak jsme si objasnili všechny 
souvislosti, vysvětlili jsme si, jaká situace 
srpnu 6́8 předcházela, jak samotná oku-
pace probíhala i co následovalo v následu-
jících letech. Využila jsem k tomu předem 
připravenou prezentaci. Vyprávěla jsem jim, 

jak jsem 21. srpen prožívala já, jak jsme se 
jako děti báli vojáků a tanků, jak nás proná-
sledovaly hrůzostrašné sny, jak jsme se ško-
lou museli navštěvovat ruská kasárna, jak 
jsme soutěžili v ruském jazyce či zeměpis-
ných znalostech v soutěži O zemi, kde včera 
již znamená zítra… Krátce jsme mluvili také 
o úloze kultury i o některých umělcích, kteří 
se stali symbolem doby. Poslechli jsme si pí-
seň Marty Kubišové Modlitba, v níž zazněla 
dodnes aktuální slova J. A. Komenského „… 
teď když tvá ztracená vláda věcí tvých, zpět se 
k tobě navrátí, lide navrátí…“.

Následovalo promítání dokumentárních 
filmů. Letos jsem vybrala trezorový film 
Milana Maryšky Deset bodů, který zachy-
cuje třídenní okupační stávku vysokoškol-
ských studentů v listopadu 1968. Ti tak 
vyjádřili podporu „studentskému desateru“ 
zaslanému politickému vedení a požadující-
mu mimo jiné zrušení cenzury nebo svobo-
du slova a shromažďování. Cenné autentic-
ké záběry zaznamenali tehdejší posluchači 
FAMU. Dalším filmem, který žáci zhlédli, 
byl opět trezorový film Milana Peera Ticho. 
Filmové záběry natočené v lednu roku 1969 
doprovází píseň Bohdana Mikoláška Ticho, 
která odráží pocity a nálady lidí v tehdej-

ším Československu. V silně emotivním 
snímku se prolínají obrázky umírajícího 
Jana Palacha ležícího na popáleninovém 
oddělení, žen připravujících jeho hrob, jeho 
matky tiše plačící nad hrobem a statisíců 
lidí, kteří v němé bolesti pokládají květiny 
a věnce k rakvi.

Po zhlédnutí těchto dokumentů měli 
žáci v pracovním listu písemně vyjádřit, jak 
na ně filmové záběry zapůsobily, co nového 
se dozvěděly, zda by v tehdejší době chtěli 
žít, zda si myslí, že by se mohli s okupanty 
stýkat… Své pocity a nově nabyté poznatky 
si pak vzájemně sdělovali. Poté jsme praco-
vali s plakáty, které jsou součástí výstavy 
U nás pomáhali taky (škrtnuto na: U nás 
pomáhaly tanky). Na závěr napsaly děti své 
hodnocení celého letošního projektu. 

Doufám, že se mi alespoň zčásti poda-
řilo dětem přiblížit, co se tehdy, v srpnu 
6́8, stalo, že pochopily tragické následky 

vpádu a dlouholetého pobytu sovětské ar-
mády. Uvědomily si, že kvůli okupačním 
vojákům u nás umírali lidé, že o sovětské 
tanky se opíral normalizační režim, který 
devastoval zemi, komplikoval a ničil obča-
nům životy a vedl k masivní emigraci. Sna-
žila jsem se zprostředkovat žákům nedáv-
nou minulost, dobu, kterou sice nezažili, 
ale přesto výrazně ovlivnila a stále ovliv-
ňuje jejich životy, aniž by si to sami žáci 
uvědomovali.       Mgr. Ingrid Mendlíková
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Kde t y zimy jsou!
Když zamrzl Bousovský potok, klou-

zali jsme se po něm až pod Brodeckou 
ulici pod most.  A led nás udržel. Břehy 
měly převisy ze závějí, držely až do jara. 
Kde ty zimy jsou! Jdu znovu tou tajemnou 
ulicí mezi letitými domy, ať se na mě ni-
kdo nezlobí, ale nepřilnul jsem tolik k Pří-
honu. K Spojovací a ke Kališti, kde jsme 
bydleli v novém. Pravé dětství jsem prožil 
tady - Na hrázi. Sáňkovali jsme ze silnice 
do louky. Sjezd to nebyl dlouhý, ale zato 
jsme měli možnost vody ze strouhy a před 
setměním polít skluzavku! Mrazy tehdy 
ještě přicházely (ne jako dnes), takže ráno 
bylo na svahu zrcadlo! V neděli samozřej-
mě, sobota byla pracovní a tedy i školní. 
Bohužel. Krajina si přes zimu odpočinula 
a zjara byla strouha plná vody. Pouštěli 
jsme loďky o závod. To už se na drátech 
vysokého napětí, co táhly nad loukou, ob-
jevili první špačci a všechno začalo. 

Teď je půlka ledna, špačci už někteří 
ani neodlétají, suchou trávu žádný sníh 
ani povalit nestačil, sáňky jsou zbyteč-
né. Oteplování klimatu se zdá realitou. 
Ve vztahu k přírodě jde o jev vskutku zají-
mavý. A zúžím to ještě víc, na ornitologii. 
Možná jste si místy po republice všimli bí-
lých čápů, nikam už neodlétají. Kolem ná-
draží poskakují rehci kominíčci, ještě před 
pár roky by si to žádný nerisknul, všichni 
by byli u moře. U výdechu teplého vzduchu 
vedle vstupu do podzemní dráhy ve Varša-
vě zkusil v záhonech rakytníku přezimovat 

slavík. Byla to senzace a ne poprvé. Bylo 
tak i před rokem. Nepřežili, ale o něčem to 
vypovídá. Pěnice černohlavé na změny už 
také slyší, namísto Afriky objevily Anglii, 
ohřívanou Golfským proudem, se zahra-
dami přetékajících ptačích krmítek. Jsou 
pak mnohem dřív doma a to se počítá. No 
a poslední roky už ty nejodvážnější zimují 
v zámeckém parku v Lednici a nám tady 
blíž přímo v pražském arboretu Kroužko-
vací stanice. A jejich kroužkování ukáza-
lo, že přežít dovedou, o bobulích a kdyby 
bylo nejhůř, tak u krmítek. 

No, a abych se vrátil do města na Kle-
nici, co třeba takoví ledňáčci! Ještě 
v konci starého století platilo, že kdo ho 
uvidí na Nový rok, bude mít štěstí. Dnes 
bychom to štěstí nepobrali. Objevíte ho 
všude, kde je co lovit, což Klenice splňuje. 
Abych to vysvětlil odborně – je to tak, že 
za třeskutých mrazů zim bývalých přezi-
movali jen staří ledňáčci, mladí odlétali 
do Středomoří. Bylo běžné, že tady mnozí 
pomrzli a zbylí zbloudili pod ledem a uto-
pili se. U jezů, kde jedině byla volná hladi-
na, se slétli ptačí rybaříci z celého povodí 
a místo je neuživilo. Mladí sice riskovali 
dalekou cestu k moři, ale často ji zvládli 
i s návratem a byli pak pojistkou, aby rod 
nevymřel. Chytře vymyšleno. Líp jim je 
ale dnes, kdy nikam nemusí. S oteplová-
ním krajiny sem přilétají druhy nevídané. 
Na Chlum dudci, k Domousnicím vlhy. Je 
to ovšem vykoupeno ústupem jiných. 

Z Krkonoš od pramenů Labe mizí nevel-
ká populace modráčka tundrového, a tady 
už sotva uslyšíme velmi tvrdě znějící zpěv 
slavíka tmavého, vedle těch našich slavíků 
obecných, domácích pěvců Polabí. Tmaví 
ustoupí na sever, jak bylo předpovězeno. 
A vím, co říkám. Od roku 2008 zkoumám 
v mezinárodním týmu společná hnízdiště 
slavíka obecného a tmavého ve středním 
Polsku, v místě, kde se spolu za určitých 
okolností i kříží. Zajímá nás samozřejmě 
především ono mezidruhové křížení, ale 
ten úzký pás společného výskytu je právě 
tím indikátorem změn. Slavík tmavý úze-
mí prostě opouští a (náš) obecný se šíří 
s proudem řeky Prosny k severu. 

A abych se naposledy vrátil k nám 
na Dolnobousovsko, napadlo mne v sou-
vislosti se změnami v Polsku, co se stane 
tady u nás, je-li úval Klenice klimatickým 
rozhraním mezi sušším a teplejším Pola-
bím a vlhčím a chladnějším podhůřím 
Jizerských hor? Slavík obecný se „naho-
ru“ zatím nešíří, bude to tak i dál? Že se 
i u nás něco děje dokazuje třeba krásný 
motýl – otakárek ovocný. Šíří se od Prahy 
a fotek mám dost. Ohniváček černočárný, 
před lety vyfocený jako první doklad ze ši-
rokého regionu (šíří se z jihu Moravy), no 
a dnes? Přástevníka starčkového z Chlu-
mu jsem přihlásil na soupisku do Budějo-
vic loni. A co kytky? Nebude to podobně? 
Nesmírně zajímavé je čtení v krajinách 
a všechno je v pohybu!           Pavel Kverek

Studánka na Rohat sku
Na konci léta uzrálo rozhodnutí založit 

pro děti z místní ZŠ přírodovědný krou-
žek. Našim cílem je pobývat v přírodě, 
která nás obklopuje, učit se ji poznávat 
a chránit ji. Získat vztah ke krajině, kde 
jsme doma. 

Navázali jsme úzkou spolupráci se sou-
sední obcí Rohatsko ohledně dlouhodo-
bé péče o tamní studánku a starý pískový 
lom. Stará pískovna se svého času mohla 
chlubit množstvím druhů obojživelníků, 
některých velmi vzácných (mlok skvrni-
tý, ropucha krátkonohá, čolek obecný, 
velký a horský...). I po letech zde najdeme 
spoustu žabích obyvatel. Tenhle kousek 
krajiny domova zvaný Na Horách má 
své kouzlo. Přestože je zimní čas, je co 

pozorovat. Hemží se to tu ptáky – žluna 
zelená, strakapoudi, šikovní brhlíci, kteří 
třeba i hlavou dolů hledají hmyz ukrytý 
pod kůrou stromů, sýkory, kosi, sojky 
a straky a další. Nad kopcem za rybní-
kem Kyselákem ve vzdušných proudech 
plachtí dravci. Na poli se ozývají hejnka 
drozdů kvíčal, občas zaslechneme burcu-
jící křik bažanta. 

O studánce Na Horách málokdo věděl. 
Byla pěkně schovaná! Špatně přístupná, 
ve svažitém jílovitém terénu, obrostlá 
lesem. Teď ji snadno objevíte, když z as-
faltky odbočíte na hranici louky a křoví 
doprava. Najdete malý můstek z dubových 
kulatinek a cestičku do kopce, vysypa-
nou kamením, která vede až k prameni. 

Ve svahu nad studánkou jsou složené velké 
kameny, kterými se na jaře obloží přímé 
okolí prameniště. Vymýcené břehy (jinak 
by se sem nedostala technika) příští rok 
s dětmi osázíme vhodnými beztrnnými 
keři a stromky, které ponesou jedlé plody 
(líska, muchovník, dřín, červený a čer-
ný rybíz, mišpule, arónie...). V průběhu 
prací (financovaných a prováděných obcí 
Rohatsko) jsme zjistili, že studánka vlast-
ně nemá jméno. Proto vznikla hlasovací 
anketa o nejhezčí název pro ni. Hlasovat 
může každý, kdo o to projeví zájem, buď 
písemně (jeden formulář mají na OÚ 
na Rohatsku, druhý je k dispozici v pří-
rodovědném kroužku v Dolním Bousově) 
nebo přes počítač na stránkách infocentra 
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DB. Další podrobnosti, zajímavosti a kon-
takty najdete také na stránkách přírodo-
vědného kroužku www.bousovsko.cz.

Mezi favority jsou pojmenování jako: 
Na horách, V Kopci, U Kyseláku, Rohat-
ská (Rohatecká), Zapomenutá, Obnove-
ná... každý hlasující ale může vymyslet 
vlastní adekvátní název. Anketa bude 
ukončena v březnu 2016 a studánka dosta-
ne své jméno při jarním otvírání studánek. 

Nezbývá, než vás pozvat k příjemné pro-
cházce. Z Dolního Bousova namíříte smě-
rem na Bakovku, minete zadní hřbitovní 
branku a jerlín, který slaví stoleté výročí. 
(Byl vysazen po rozšíření hřbitova v roce 
1915.) Přejdete koleje a za nimi se vydáte 
cestou doleva a dolů. Půjdete příjemnou 
polňačkou až k OÚ na Rohatsku. Projdete 
obcí k obchodu se smíšeným zbožím, poté 
se dáte první odbočkou vpravo. Můžete se 
pokochat pohledem na soustavu malých 
rybníčků, potom opět překonáte želez-
niční trať a cesta vás povede do mírného 
kopce. Minete zvoničku, rybník Kyselák 
a přiblížíte se lesíku Na Horách. Tam, kde 
končí poslední louka a začíná pás křovin, 
sejdete ze silnice a jste nedaleko cíle. Ur-
čitě vás při putování zaujme řada zajíma-
vých dřevořezeb. Vytváří je velmi zdařile 
pan Pilař z Rohatska. Krásně podtrhují 
kolorit zdejší krajiny.

Pro zpáteční cestu můžete zvolit druhou 
trasu. U Kyseláku a zvoničky zahnete dole-
va, přijdete k dřevěnému rozcestníku, kde 
vám moudrá sova napoví, kudy k Bousovu. 
Vede tam jediná široká polní cesta, takže 
bloudění je vyloučené. Vyjdete u železnič-
ního přejezdu V Lipkách. Výlet je dlouhý 
asi 6 km, když počítáme cestu tam i zpět. 
Je velmi příjemné, že cestou skoro nepotká-
te auto, dá se úspěšně absolvovat s dětmi 
i s kočárkem, který snese mírné terény. 

Jen jedna drobnost mne mrzí. Jsou to 
odpadky, které začínají obě polní cesty 
lemovat. S dětmi na kroužku se snažíme 
dodržovat nejdůležitější zásadu pro pobyt 
v přírodě, a to: chováme se tak, aby neby-
lo poznat, že jsme tu byli. Kromě toho, že 
lahve, plechovky a sáčky nevypadají hez-
ky, mohou způsobit i utrpení mnoha tvo-
rům. Z vlastní zkušenosti: našla jsem ma-
lou plastovou lahev od limonády, do půlky 
plnou mrtvých chrobáků. Zřejmě si chtěli 
pochutnat na zbytku sladké šťávy, ale pro-
tože lahev byla v poloze hrdlem nahoru 
a ležela ve svažitém příkopu, zpátky už 
nemohli. Nebo obyčejný plastový kroužek 
z pod víčka pet lahve. Četla jsem o tom, 
že ježčí mládě do něj strčilo hlavu, uvízl 

mu na krku, a jak rostlo, zarůstal do kůže. 
Kdyby na to lidé ze záchranné stanice ne-
přišli a neodstranili jej, byl by ježek umí-
ral pomalou a bolestivou smrtí. Nebo oby-
čejný hloupý plastový provázek. Ptáci ho 
běžně používají na stavbu hnízd. Pokud 
se stane, že si do něj mládě zamotá nohu, 
může se utáhnout tak, že nožku přeškrtí, 
ta odumře a ptáče dříve či později zahy-
ne. A mikrotenové sáčky? Kdo navštívil 
některé z pražských sídlišť, jistě si všiml 
šedavých cárků, kterými jsou posety hor-
ní větve stromů. Vítr vynese lehký sáček 
do povětří, a ten se zamotá do drobných 

větviček v korunách. Nikdo je už dolů ne-
sundá, je to technicky náročné. Celkový 
dojem působí smutně, jako by na stromě 
povlávaly podivné modlitební praporky 
z dálného Tibetu. 

Na závěr ještě prosba k dříve naroze-
ným: kdo pamatuje proměny zdejší krajiny 
a chtěl by se se mnou podělit o své vzpomí-
nání, velmi to uvítám. Kontakt na mne na-
jdete na stránkách přírodovědného krouž-
ku. Kdo není kamarád s počítačem, může 
mne kontaktovat třeba přes infocentrum 
v Kostelní ulici. Budu se těšit.

Pavla Bartková  



www.infocentrum.dolnibousov.cz

Z p r a v o d a j  m ě s t a  D o l n í h o  B o u s o v a
Dolnobousovský regionBousovák

Ročník 52 - číslo 1/2016 www.dolni-bousov.cz14

Bechov a S vobodín 
– Sbor dobrovolných hasičů

Úvodem bych vám rád popřál jménem 
svým i jménem SDH Bechov hodně zdra-
ví, spokojenosti, štěstí a úspěchů v letoš-
ním roce.

Pokračovat budu informací o Výroční 
valné hromadě sboru za rok 2015, které se 
zúčastnilo 33 členů a 8 hostů. Zhodnotili 
jsme činnost za uplynulý rok, představili 
plán na následující a proběhla volba výbo-
ru, který se měnil téměř na všech pozicích. 
Odstupujícím členům bych touto cestou 
rád poděkoval za jejich dosavadní činnost 
a nově zvoleným popřál hodně úspěchů 
a trpělivosti.

Naše loňská činnost se ubírala, jako 
obvykle, několika směry. Pořádali jsme 
společenské i sportovní akce, mezi které 
patří hasičský bál, turnaj ve stolním teni-
su, pálení čarodějnic a indiánské odpole-
dne na ukončení prázdnin. Nově zařaze-
nou aktivitou byl „Den Země“, kdy jsme 
vyčistili příkopy podél silnice z Obrubec 
na Rohatsko, dále pak okolí dvou polních 
cest. Následovaly brigády na úpravu tré-
ninkových ploch, obecních prostor a za-
řízení včetně zbrojnice, servis techniky, 
sběr železa a výstavba nového plotu kolem 
bývalé školy.  

Dále bych rád zhodnotil naši hasičskou 
sportovní činnost. Po nevalném startu 
týmu mužů v Boleslavském poháru (BP) 
se nám nakonec podařilo dosáhnout 
na celkové 11. místo z 23, a to především 
díky poslední soutěži v Kosořicích, kde 
jsme skončili na vynikajícím 4. místě s na-
ším nejlepším časem sezony. Družstvo 
mladších dětí předvedlo špičkové výkony 
a oproti roku předešlému poskočilo v ko-
nečném pořadí na 4. místo z 19. V roce 

2015 jsme poprvé sestavili i tým přípravky 
(děti 4-6 let), jak bylo již v Bousováku zmí-
něno, a nevedl si vůbec špatně, 5. místo z 8 
je příslibem do budoucna.   

Nevynechali jsme ani soutěž dětí – jed-
notlivců na 60 m překážek v Plazích, kde 
především přípravka bodovala na plné čáře 
a důkazem je kompletní obsazení stupňů 
vítězů. V našem programu nechyběly sou-
těže speciální jako je Vlčopolská kapka 
nebo noční soutěž v Bakově n. Jizerou. 
Veškeré výsledky včetně dosažených časů 

najdete na našich 
webových stránkách. 
Po náročné sezoně 
jsme spokojení, náš 
plán jsme splnili, 
oproti předešlému 
ročníku se nám po-
dařilo dosáhnout lep-
ších umístění v BP 
i na okrskové soutěži, 
která se nám opravdu 
vydařila (Bousovák 
č. 4/2015).

Sportovní sezonu jsme zakončili setká-
ním všech zúčastněných ve škole na Be-
chově, děti si lehce zasoutěžily, a protože 
se celý rok snažily, dostaly nová trika se 
jmény a znakem  našeho sboru.  

V současné době nám začíná příprava 
na novou sezonu, ve které nás čeká kom-
pletní BP a důležitá okrsková soutěž. Tu 
letos pořádá náš hasičský sbor a cílem je 
její sportovní úroveň přiblížit okresní sou-
těži. Od ledna na tomto úkolu průběžně 
pracujeme. Do ročníku 2016 nastupujeme 
v kategoriích muži, přípravka, mladší a při 
troše štěstí i starší děti. Na okrskové soutě-
ži se představí také tým žen. 

Doufáme, že se nám bude dařit a vý-
sledky udělají radost nejen nám, ale i na-
šim příznivcům, kteří nás na soutěžích 
doprovází a sportovní týmy podporují.

Na www.sdhbechov.cz naleznete kro-
mě výsledků také termíny soutěží, fotoga-
lerii, videa a aktuální informace týkající se 
činnosti našeho sboru.

Aleš Pitro
starosta SDH Bechov

Kácení a řez 
rizikových stromů 

stromolezeckou technikou. 
tel.: 606 527 091
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Obec Řitonice v roce 20 15
Řitonice (původně Žitonice) – staro-

bylá osada a zboží v zemských deskách 
zapsané, patří mezi nejstarší obce v oko-
lí. Původní stavba kostela a fary jsou nej-
starší dochované stavby, datují se před 
rok 1362. Ve třicetileté válce zůstala 
po nájezdu Švédů i ves Řitonice zpusto-
šena a zanikla, kostel byl opraven v roce 
1662. Rodáci jsou mimo jiné hrdi na to, 
že varhany do našeho kostela věnovala 
Ema Destinnová, která pobývala často 
na zámečku ve vedlejších Domousnicích. 
V současnosti zde žije 81 trvale hlášených 
obyvatel ve 26 číslech popisných, dalších 
17 objektů slouží chalupářům. 

Jsme hrdí na skutečnost, že právě kostel 
sv. Štěpána je zapsanou národní kulturní 
památkou. Všichni víme, že minulý režim 
církevním majetkům, byť historickým 
památkám, příliš nepřál. Do oprav nemo-
vitosti, která je dominantou obce, nebylo 
v danou dobu investováno a kostel chátral. 
V současné době je v havarijním stavu. Dílu 
zkázy přispěla také vichřice, která se přes 
naši obec přehnala v červenci roku 2009. 

S pomocí Mgr. Licinbergové bylo 25. 
dubna 2013 iniciováno společné jednání 
vlastníka nemovitosti (Římskokatolické 
farnosti Řitonice) zastoupeného R. D. 
Zdeňkem Maryškou, ing. arch. Evy Vyle-
tové z Národního památkového ústavu, 
Mgr. Kristýny Licinbergové (oddělení 
památkové péče Magistrátu města Mla-
dá Boleslav) a starosty obecního úřadu 
Řitonice. Závěrem jednání bylo, aby ma-
jitel podal žádost o zařazení do některého 
z dotačních programů, zejména havarijní-

ho programu a aby s ohledem na závaž-
nost situace byla zpracována v co nejkratší 
době projektová dokumentace. 

Při sestavování kandidátky do zastupi-
telstva obce pro volební období 2014–2018 
jsem měl šťastnou ruku a povedlo se mi 
vybrat kandidáty, kteří tvoří kompaktní, 
akceschopný tým. Pracujeme ve složení: 
pp. Josef Turek, Zdeněk Pavlíček, Vlasti-
slav Šíba, pí Vlasta Antošová a já. Jedno-
myslně jsme se shodli, že k záchraně do-
minanty obce kostela sv. Štěpána je lépe 
býti partnerem majitele, což majitel nemo-
vitosti velmi ocenil. Obecní zastupitelstvo 
uzavřelo s majitelem účelovou darovací 
smlouvu na zafinancování projektové do-
kumentace na záchranu kostela. 

Nechali jsme se inspirovat celorepub-
likovou akcí Noc kostelů, v rámci které si 
Infocentrum Dolní Bousov v květnu 2013 
vybralo právě řitonický kostel pro jeden 
z koncertů. Proto jsme 13. 12. 2014 s las-
kavým svolením pana děkana Maryšky 
a generálního vikáře litoměřického Bis-
kupství pana Přibyla uspořádali benefiční 
koncert – Českou mši vánoční Jakuba Jana 
Ryby v podání vokálně-instrumentálního 
souboru ReBelcanto. Koncert měl úžasný 
ohlas a přinesl i zisk z dobrovolného vstup-
ného 8 500,- Kč, které jsme přidali k část-
ce 60 000,- Kč schválené zastupitelstvem 
a podpořili tím zafinancování projektové 
dokumentace. Letos jsme uspořádali dru-
hý benefiční koncert duchovní hudby opět 
v podání souboru ReBelcanto. V kostele je 
lešení a je zřejmé, že ledy se pohnuly. Ná-
vštěvníkům jsme mohli sdělit, že projek-

tová dokumentace je připravena a že nyní 
nás čeká nelehké období projekt prosadit 
a realizovat. Letošní zisk z dobrovolné-
ho vstupného 10 000,- Kč opět zahrneme 
do rozpočtu jako další účelový dar majiteli 
nemovitosti. Jsme potěšeni tím, že spoluob-
čané a lidé z širokého okolí se o věc zajímají. 

Rád bych zde poděkoval kolegyním 
a kolegům starostům, kteří akceptovali 
moji výzvu a informovali své spoluobčany 
o pořádání koncertu. Zvláště bych chtěl 
poděkovat ing. Říhové z Infocentra Dolní 
Bousov za vydatnou pomoc s propagací 
v okolních obcích a panu starostovi Dol-
ního Bousova Bočkovi, který sponzorsky 
zajistil dopravu pro návštěvníky koncer-
tu. Zejména děkuji První boleslavské TV, 
jmenovitě panu redaktorovi Horáčkovi 
a panu Šedinovi za natočení upoutávky 
na koncert s informacemi o obci a kostele 
sv. Štěpána. 

Ze současnosti obce
Maximum akcí se snažíme dělat pro 

mládež, abychom ji odpoutali od zlozvy-
ků, jako jsou počítače atd. Pro děti pořá-
dáme dětské karnevaly, dodržování tradic 
velikonočního drkání, pálení čarodějnic, 
dětské dny a mikulášské nadílky. Připravu-
jeme sportovní hry v ping-pongu, florbalu. 

Bylo by z mé strany neseriózní se nezmí-
nit o velmi dobré spolupráci se Sborem dob-
rovolných hasičů (SDH) naší obce, kde dělá 
starostu pan Josef Šíba z Dolního Bousova 
(rodák z Řitonic). SDH každoročně pořádá 
hasičský ples, bohužel už je jediný, který se 
koná v Domousnicích v hospodě U Faltů. 
Během léta Klub SDH pořádá letní zábavy 
v přírodním areálu obce. 

Jsme malá obec s malým rozpočtem. 
V žádostech o dotace jsme prozatím ne-
byli úspěšní, proto jsme dospěli k závěru, 
že stávající politická garnitura nám bohu-
žel dotačně nepomůže a musíme spoléhat 
výhradně sami na sebe. Letos realizované 
akce se soustředily především na opravy 
a udržování obce (např. oprava a prohlou-
bení studny na hřbitově, oprava bezpeč-
nostního přelivu rybníka, nátěry obecních 
plotů, výsadba dřevin). Nejbližší investič-
ní akcí, která nás čeká, bude rekonstrukce 
Obecního úřadu, budeme také opravovat 
oplocení a schody u kostela. Velkou akcí 
do příštích let je snaha prosadit se s žádos-
tí o dotaci Ministerstva životního prostře-
dí na revitalizaci rybníka.

Josef Pavlíček, starosta obce Řitonice

DOPRAVA A UKLÁDKA PASEM ZDARMA

PRODEJ UHLÍ

800 112 000

PRO VAŠÍ OBEC
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Bř ezen – měsíc č tenář ů
V březnu slavíme v knihovně měsíc čte-

nářů. Proto jsme pro vás připravili malé 
dárky v podobě nových služeb, knih i lite-
rárních akcí. Na co se můžete těšit?

▸  cestopisná přednáška o Salcburku,

▸  výstava záložek,

▸  výpůjční hodiny v DPS,

▸  jarní výtvarná dílna,

▸  čtecí dílna pro dospělé,

▸  jarní divadlo pro děti,

▸  noci s Andersenem pro zvané děti,

▸  večer poezie pro všechny.

Náš program zahájíme v pátek 4. břez-
na cestopisnou přednáškou o Salcburku, 
kterou si pro vás chystá dolnobousovský 
rodák a cestovatel Miroslav Hrdlička.

I letos přicházíme s novou službou pro 
naše čtenáře. Tentokrát se bude jednat 
o specifické rozšíření výpůjční doby. Naše 
krásná knihovna bohužel nemá výtah. Jsme 
si vědomy, že mnozí senioři by si také rádi 
vybrali své knihy pro ukrácení dlouhých 
večerů, ale přístup do knihovny v patře bez 
výtahu jim tuto možnost bere. Knihovnice 
Olga Třísková bude tedy každé první pon-
dělí v měsíci od 10 do 11 hodin dopoledne 
donášet a půjčovat knihy v knihovně (spole-
čenské místnosti v 2. patře) domu s pečova-
telskou službou V Lipkách. 

Po celý měsíc budete mít možnost v ga-
lerii v přízemí knihovny shlédnout, co vše 
se dá najít založené v knihách vrácených 
do knihovny. Výstavu „záložek“ jsme na-
zvaly: Co se našlo v knihách.

Protože se letos Velikonoce budou sla-
vit již koncem března, nabídneme ve stře-
du 16. 3. zájemcům možnost zúčastnit se 
jarní výtvarné dílny v podkroví knihovny, 
která bude kromě jara pravděpodobně 
inspirovaná i blížícími se Velikonočními 
svátky. Tvoření je vhodné jak pro dospělé, 
tak pro starší děti.

Již tradičně nabídneme během března 
malým nečtenářům divadélko v knihovně. 
Termín bude upřesněn na plakátech.

V rámci měsíce čtenářů bychom rády 
opět nabídly příjemné posezení v knihovně 
v rámci čtecí dílny pro dospělé. Dovolujme 
si vás k nám pozvat na pátek 18. 3. Vezměte 
svou rozečtenou knížku a nebojte se přijít.

Noc s andersenem se koná v českých 
knihovnách vždy u příležitosti výročí na-
rození slavného pohádkáře, které připadá 
na 2. dubna. Děti v knihovnách, ale i ve ško-
lách, nemocnicích či v dalších institucích 
tráví celou noc společným předčítáním, 
čtením a hraním a dospělí se i touto cestou 
snaží probudit v nich lásku ke čtení a k lite-
ratuře. Letošní dvě dolnobousovské „Noci“ 
se budou již tradičně konat postupně během 
velikonočních prázdnin – 23. a 24. března.

Měsíc plný zajímavých nabídek pro 
čtenáře, ale i další návštěvníky kulturních 
akcí zakončíme večerem poezie s básníkem 
Českého ráje Karlem Brožem. Večerem 
nás za účasti autora zkušeně provede pan 
Tomáš Grindl, recitovat budou dvě dámy 
– Marie Buchtíková a Helena Čmelíková.

Přijďte, březen je i váš měsíc.

Knižní novink y
Výběr z nových titulů:

Dětská literatura:
 Divný brach strach (M. Špinková) 

Ilustrovaná kniha pro děti o různých 
tvářích strachu a zacházení s ním.

 Čistý (J. Baggotová) Postapokalyptic-
ká fantasy pro mládež.

 Futurama dobrodružství (M. Gro-
ening) Komiksové ztvárnění TV se-
riálu.

Krimi:
 Čtvrtá oběť (P. May) Druhý svazek 

série čínských detektivních thrillerů.
 O krok pozadu (H. Mankell) Někde se 

pohybuje bezohledný vrah a Wallan-
der je v pátrání po něm stále o krok 
pozadu. Jediným vodítkem je obrá-
zek ženy, kterou, jak se zdá, ve Švéd-
sku nikdo nezná.

 Vykladačka smrti (A. Franklin) Měs-
to Cambridge, 12. století, čtyři za-
vražděné děti.  Pátrání zavádí Adélii 
do temných uliček i za zavřené dveře 
kostelů i klášterů. 1. díl historické de-
tektivní série.

 Nástroje temnoty (I. Robertson) Nej-
mocnější rody skrývají ta nejděsivější 
tajemství. 

Romány:
 Biomanžel (M. Viewegh) Volné po-

kračování bestselleru Biomanželka.
 abych přežila (Y. Park) Autobiogra-

fický příběh. Když bylo Yeonmi tři-
náct, uprchly s matkou a sestrou ze 
Severní Koreje do Číny.

 Sedm dopisů z Paříže (S. Vérant) Prav-
divý příběh o tom, jak může sedm 
starých milostných dopisů změnit 
život a restartovat srdce.

 Horko domácího krbu (B. Hošková) 
Martina prožila dětství v dětském do-
mově, a když se setká se svým budou-
cím manželem, spálí za sebou mosty.

Naučná literatura:
 Je to všechno ve tvé hlavě (S. OSulli-

van)
 Velká kniha starožitností a kuriozit 
 Francouzské děti jedí všechno (K. Le-

Billon)
 Významná sídla české šlechty (V. Von-

druška) Oldřich Holý na křestu své knihy Hospodářský vývoj
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Kult urní t ipy 
2. 2. Obrazy Jarmily Jakubcové, gale-
rie Na faře, prodejní výstava potrvá 
do 29. 2.

5. 2. Beseda a křest poslední knihy Ka-
rola Bílka, 18.00, knihovna 

12. 2. Kinokavárna v knihovně, 18.00, 
dokument Putinovy děti 404, knihovna

13. 2. Ples baráčníků, sál Staročeské 
restaurace

20. 2. Ples města Dolní Bousov, 20.00, 
sokolovna

26. 2. Kinokavárna v knihovně, 18.00, 
dokument H2Omx

1. 3. Co se našlo v knihách, výstava 
„záložek“ zapomenutých v knihách 
z knihovny

4. 3. Salcburk očima Mir. Hrdličky, 
18.00, knihovna, cestovatelská před-
náška

5. 3. Karneval Dolnobousovského SK, 
20.00, sokolovna

7. 3. Donášková služba do DPS, 10.00 
v DPS v Lipkách

13. 3. Maškarní karneval pro děti, 
15.00, sokolovna

16. 3. Jarní výtvarná dílna, 17.00, pod-
kroví knihovny

14. 3. Velikonoční výstava, galerie 
Na faře, potrvá do 1. 4.

18. 3. Čtecí dílna pro dospělé, 18.00, 
knihovna 

23. a 24. 3. Noc s Andersenem v knihov-
ně, 18.00, pouze pro přihlášené děti

25. 3. Večer s poezií, 18.00, knihovna

aktuální informace a podrobnosti najdete 
na www.infocentrum.dolnibousov.cz 

nebo na plakátovacích plochách.

Bousováci byli  osmk r át 
na bedně

Třetí kolo extraligy armsportu se ko-
nalo ve Starém mlýně v Kněžicích (okres 
Nymburk) za pořadatelství Petra Kazdy. 
A protože to není z Bousova daleko, vy-
pravilo se na zápolení s ostatními siláky 
hned osm borců. A vedli si výborně – 
osmkrát stáli na stupních vítězů. V ka-
tegorii začátečníků (ta je bez rozdílu 
vah) byl Martin koťátko druhý na pravou 
a čtvrtý na levou ruku, Martin Tomášů 
třetí na levou a čtvrtý na pravou ruku, 
Adam syrovátko dvakrát pátý a Roman 
Heckel dvakrát šestý. V kategorii do 80 
kilogramů se soutěžilo jen na pravačku 
– vyhrál Ruda Stezka. Levačka byla pro 
malý počet startujících sloučená s vyš-
ší kategorií do 100 kg. Stezka vybojoval 
druhé místo. Vítězem na obě ruce se stal 
v této váhové kategorii bousovský Milan 
Hiršal. V nejvyšší kategorii, nad 100 ki-
logramů, startoval opět po deseti letech 
Štěpán Rác. Na levačku byl třetí, na pra-
vačku čtvrtý. František Živný nastoupil 
jen v bojích na pravou ruku. Ve finále byl 
souboj s Dušanem tesaříkem vyrovnaný 
1:1, pak se živnému udělalo nevolno. Sou-
peř nabídl remízu, takže vítězové byli oba 
– jak František Živný, tak Dušan Tesařík. 
A jak hodnotil soutěž nestor bousovských 
siláků František Živný?

„Bylo to blízko, proto nás tam jela tak 
početná výprava. Po delší pauze starto-
vali i Koťátko a Rác. Prostě si to zkusili 
všichni. Výsledky byly dobré, každý měl 
nějakou výhru jak mezi začátečníky, 
tak mezi ostatními. Já jsem byl ve finále 
po dvou těžkých soubojích docela vyří-
zený, Dušan to viděl a vzal to sportov-
ně – nabídl remízu a první místo jsme 
si rozdělili. Milan Hiršal je velmi silný, 
předpokládali jsme, že vyhraje a on to 
potvrdil. Ruda Stezka překvapil hlavně 
na levačku, která byla sloučená s vyšší 
kategorií. Výhru na pravačku jsme čeka-
li, přestože dost dlouho nebyl v Bousově 
na tréninku. Všichni zaslouží pochvalu 
za odvedené výkony.“

Protože letošní Mistrovství České re-
publiky v armsportu je otevřené (startovat 
může každý), mají účast zajištěnu všich-
ni dolnobousovští borci. Čtvrtým kolem 
extraligy měla být tradiční mezinárodní 
soutěž Golemova ruka. Ta se však nekoná 

údajně proto, že se v Brně nenašly pro-
story, kde by se uskutečnila. Proto bude 
čtvrté kolo extraligy v Dolním Bousově. 
„Druhý víkend v březnu bych měl pořádat 
turnaj tady v Bousově,“ konstatoval Živný. 
„V úvahu připadá sál ve Staročeské restau-
raci, nebo sokolovna“ dodal. Mistrovství 
republiky by se podle jeho slov mělo konat 
začátkem května, ale místo ještě není urče-
no. Koncem května je Mistrovství Evropy 
v bulharské Varně. „Trénovat budeme po-
řád naplno, abychom byli dobře připraveni 
jak na turnaj v Bousově, tak na republiku. 
Já bych chtěl po ní jet na Evropu v katego-
rii Masters, tak se budu připravovat napl-
no,“ přiblížil plány Živný. Nezabrání mu 
v tom ani zdravotní problémy s rameny 
a klouby. „Organismus je připravený tak 
na osmdesát procent. Nějaké zdravotní 
problémy tam jsou, ale s práškama se to 
dá překonat. Špatné je, že když si vezmu 
prášky, musím nejprve přebourat prášky, 
pak bolest a pak teprve jde cvičení na sílu. 
Takže když cvičím půl hodiny, trénuju 
vlastně jen deset minut,“ přiznal Živný. 
„Zatím mě to ale stále baví, tak stojí za to 
i překonávání těchto překážek. Dokud se 
o mně mluví, tak žiju.“

Ani start v nedalekých Kněžicích se 
neobešel bez podpory sponzorů. „Musím 
poděkovat především panu Zetkovi, který 
mi všechno zaplatil a už nyní mi platí vše 
na letošní rok. Požádal jsem o podporu 
i Město Dolní Bousov, snad podpoří i celý 
oddíl. Dík patří i škole za možnost tréno-
vat v posilovně, rodičům za péči a všem, 
kteří mi fandí,“ vyslovil svůj dík Živný. 
A jaké má plány? Na republice předpo-
kládá, že vyhraje v kategorii Masters (nad 
40 let) na obě ruce. V kategorii mužů to 
na pravačku prý opět bude souboj s Tesa-
říkem. Proto nebude polevovat v tréninku. 
„Vloni jsem republiku vyhrál jak v mu-
žích, tak v Masters. A letos bych to chtěl 
zopakovat. Protože o úspěších se hezky 
píše a hezky čte,“ zakončil naše povídání 
František Živný. 

 Miloslav Ječný
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Stolní  tenis 
V následujícím přehledu výsledků jed-

notlivých družstev stolních tenistů jsou 
utkání závěru 1. poloviny soutěže a úvod 
odvetných utkání. 

Trochu složitější je to ve 4. třídě, kde se 
hraje na 3 kola, a proto ještě v roce 2015 
byla předehrána některá kola z třetí série 
utkání.       

Áčko se stále potýká s častou neúčastí 
hráčů základní sestavy, především chybí 
Tadeáš Odstrčilík. Hráči z béčka nemají 
na 1. třídu výkonnost. To se samozřejmě 
ve výsledcích projevuje. Věříme, že k zís-
kaným bodům nějaké ještě přidají, aby 
v závěru nebyly starosti se záchranou. Ak-
tuálně je na 8. místě tabulky.

Béčko hraje „pro radost“ a mohlo by se 
zdát, že především soupeřů. Hráči si však 
utkání užívají a určitě jde o dobrou přípra-
vu na 3. třídu v příští sezóně. K prvnímu 
zisku bodů proti Podlázkám B mnoho ne-
scházelo. Bez bodového zisku jsou tak na 
posledním 12. místě.

Céčko se díky třem vítězstvím a jed-
né remíze odpoutalo z posledního místa, 
a pokud ještě zabodují, tak předposlední 
místo určitě udrží. 

Vánoční f lorbal nabídl urputné boje
První část 3. ročníku Vánočního flor-

balového turnaje Základní školy Dolní 
Bousov nabídla po celé páteční dopoledne 
urputné boje. Nejprve dokázala 1. B po-
razit obě dvojky a vyhrát celý turnaj, pak 
šesťáci vedli po první třetině 5:0, aby zá-
pas skončil 8:8 a o výhře šesťáků rozhodly 
až nájezdy. Také pondělní zápasy nabídly 
pěknou podívanou. Některé zápasy byly 
jednoznačné, ale většina nabídla vyrovna-
ný průběh a urputný boj. Z vítězství se na-
konec radovala třída 4. B. Souboj osmáků 
a deváťáků rozhodl střelecky disponovaný 
Petr Ort, který dal deset branek. Jednot-
livé zápasy turnajů se hrály dvacet minut 
hrubého času, utkání mezi třídami druhé-
ho stupně se hrála 3 x 20 minut hrubého 
času.

turnaj prvních a druhých tříd: 1. a – 2. 
a 0:6, branky Ondra Boček 3, Josef Gabaš 
2, Pavel Hejn. Mnozí prvňáci se na hřišti 
teprve rozkoukávali, a tak měli druháci 
cestu k výhře lehkou. 1. B – 2. B 4:1, Fi-
lip Koliáš 2, Šimon Vynikal. Jirka Veselý 
– David Vavrečka. Prvňáci byli běhavější 
a bojovnější. 1. a – 2. B 1:10, Tomáš Olb-

rich – David Varečka 4, Michal Buriánek 
3, Samanta Majerová, Jára Plíšek, David 
Zoufalý. Druháci si spravili chuť jasnou 
výhrou. 1. B – 2. a 7:1, Jirka Veselý 4, Fi-
lip Koliáš 3 – Ondra Boček. Prvňáci měli 
opět převahu a prosadili se i střelecky. 1. 
a – 1. B 1:3, Honza Vozka – Emma Ur-
banová, Jirka Veselý, Filip Koliáš. Béčko 
hrálo většinu času s hráči, kteří předtím 
moc nehráli. 2. a – 2. B 2:4, Kuba Černo-
horský 2 – David Varečka 4. Béčko vedlo 
2:0, áčko začalo hrát bez brankáře s pěti 
hráči. Áčko sice dvakrát snížilo, ale pak 
po chybách opět inkasovalo. Pořadí: 1. 1. 
B – 9 bodů, 2. 2. B – 6 bodů, 3. 2. A – 3 
body, 4. 1. A – 0 bodů. 

Po turnaji prvních a druhých tříd se 
uskutečnil zápas spojených šestek proti 
sedmičce. 6. a + B – 7. třída 8:8 (5:0, 0:3, 
3:5), nájezdy 2:1. Branky: Lukáš Zvěřina 
7, Klára Bartalská – Klára Oudrnická 3, 
Honza Merva 3, Tomáš Kodrik, Patrik 
Zoufalý. Vítězný nájezd Richard Sladký. 
Sedmákům dělal největší problémy Lukáš 
Zvěřina, který dal sedm branek. Přede-
vším díky němu vedly šestky po první tře-

tině 5:0. Sedmáci 
ale přidali a začali 
náskok soupeře sni-
žovat. Vyrovnávací 
gól padl deset vte-
řin před koncem, 
takže musely roz-
hodnout nájezdy. 
Sladký dal, Oudr-
nická ne. Zvěřina 
neuspěl, Merva 
také ne. Hofman 
nedal, Hercíková 
vyrovnala na 1:1. 
Jely se další nájez-
dy, nyní už systé-
mem náhlá smrt. 

Sladký opět dal, Hercíková neproměnila 
– šestky vyhrály na nájezdy 9:8.                           

turnaj 3., 4. a 5. tříd: 3. a + 3. B – 4. 
a 1:13, Hadač – Skála 8, Svoboda 2, Štros 
2, Rudavský. Jednoznačný průběh, který 
zařídil střelec Skála. 4. B – 5. třída 4:2, 
Štolovský 2, Piesche, Mayerová – Najma-
nová, Kriško. Rozhodlo proměňování šan-
cí. Zatímco čtvrťáci své proměnili, páťáci 
jen trefovali brankáře. 3. a + 3. B – 5. třída 
1:12, Zvěřina – Pilař 7, Kriško 3, Bůžková, 
Najmanová. Střelecky se probudil Pilař a 
brzy bylo rozhodnuto. 4. a – 4. B 4:7, Olb-
rich 2, Svoboda, Skála – Štolovský 4, Ja-
hoda 2, Mayerová. Áčko udělalo více chyb 
v obraně, což béčko využilo. 3. a+3. B – 4. 
B 4:7, Oudrnický 3, Zvěřina – Štolovský 
5, Jahoda, Ružanská. Třeťáci dlouho odo-
lávali a drželi vyrovnanou hru, ale pak se 
prosadil střelecky Štolovský a rozhodl. 4. 
a – 5. třída 6:4, Olbrich 4, Skála, Svoboda 
– Kriško 2, Pilař, Bůžková. Boj o druhé 
místo rozhodly chyby páťáků v obraně. 
Uznání zaslouží Pilař a Kriško, jediní dva 
kluci v sestavě páté třídy. Pořadí: 1. 4. B 
– 9 bodů, 2. 4. A – 6 bodů, 3. 5. třída – 3 
body, 4. 3. A + 3. B – 0 bodů. 

Po skončení turnaje se konal zápas 
dvou nejstarších tříd. 8. a+8. B – 9. třída 
19:12 (7:5, 5:2, 7:5), Ort 10, Hadrovič 3, 
Žáček 2, Mayer 2, Pilař, Žapka – Pajero-
vá 4, Hercík 3, Svobodová 2, Nocarová 2, 
Svoboda. Pohled na střelce vypovídá, kdo 
především držel hru obou týmů. U osmá-
ků to byl střelecky úspěšný Ort, u devít-
ky dívky. Dokud měla osmička v brance 
povinnou dívku, soupeře přehrávala. Pak 
musela brankářka odejít, do branky šel 
kluk a jedna dívka musela do pole a de-
vítka začala rozdíl ve skóre snižovat. Ale 
neuhlídala Orta, který dal z posledních 
devíti branek svého týmů osm.  

Miloslav Ječný

 NEJLEVNEJŠÍ BEZÚDRŽBOVÉ TOPENÍ 

Rakouské infratopení WELLINA  
K vidění v novém sídle  
na adrese Horní Bousov 43 
Zpracování projektové 
dokumentace a poradenství  
zcela ZDARMA 

Těší se na vás Otakar Vaníček, obch. ředitel pro ČR a SR 

Tel.: 721 236 158, info@vantop.cz, www.vantop.cz 
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1. třída
8. kolo: Sokol kochánky – Sokol Dolní 

Bousov a 11:7, body: Vlasáková a Novák 2, 
Nitray a Kohout 1, 1x čtyřhra; 9. kolo: So-
kol Chotětov a – Sokol Dolní Bousov a 9:9, 
body: Vlasáková 4, Štolovský 2, Jihlavec a 
Novák 1, 1x čtyřhra; 10. kolo: Sokol Dol-
ní Bousov D – ttC Bělá pod Bezdězem D 
6:12, body: Novák 3, Štolovský a Vlasáko-
vá 1, Kohout 0, 1x WO; 11. kolo: ttC Jo-
sefův Důl a – Sokol Dolní Bousov a 8:10, 
body: Štolovský, Vlasáková a Novák 3, Nit-
ray 0, 1x čtyřhra; 12. kolo: tJ aŠ Mladá 
Boleslav D – Sokol Dolní Bousov a 14:4, 
body: Štolovský, Vlasáková a Novák 1, 1x 
WO; 13. kolo: Sokol kosmonosy B – Sokol 
Dolní Bousov a 14:4, body: Vlasáková 2, 
Novotný 1, Jihlavec a Nitray 0, 1x WO.

2. třída
8. kolo: Sk Dolní Stakory a – Sokol 

Dolní Bousov B 14:4, body: Novotný 4, Jih-
lavec, Odstrčilík H. a Syrovátko 0; 9. kolo: 
Sokol Dolní Bousov B – Sokol Podlázky B 
8:10, body: Jihlavec 3, Novotný 2, Nitray 
a Kohout 1, 1x čtyřhra; 10. kolo: Březovi-
ce a – Sokol Dolní Bousov B 14:4, body: 
Novotný 2, Jihlavec 1, Nitray a Kohout 0, 
1x čtyřhra; 11. kolo: Sokol Dolní Bousov 
B – ttC Bělá pod Bezdězem E 3:15, body: 
Jihlavec 2, Novotný 1, Odstrčilík H. a Nit-
ray 0; 12. kolo: Sokol Dolní Bousov B – tJ 
Slavoj Čistá a 6:12, body: Novotný, Nitray 
a Jihlavec 1, 2x WO, 1x čtyřhra; 13. kolo: 
Sokol Dolní Bousov B – aŠ Mladá Boleslav 
F 4:14, body: Novotný 2, Jihlavec 1, Syro-
vátko a Kohout 0, 1x WO.

4. třída
6. kolo: ttC HESO Nepřevázka – So-

kol Dolní Bousov C 16:2, body: Kužel st. 
A Syrovátko 1, Pitro a Šimon V. 0; 7. kolo: 
Sokol Dolní Bousov C – Sokol Podlázky D 
5:13, body: Odstrčilík H. 3, Kužel st. A Sy-
rovátko 1, Kužel ml.; 20. kolo: ttC HESO 
Nepřevázka – Sokol Dolní Bousov C 6:12, 
body: Kohout a Odstrčilík H. 4, Syrovátko 
2, Šimon M. 1, 1x čtyřhra; 21. kolo: Sokol 
Dolní Bousov C – Sokol Podlázky D 10:8, 
body: Kohout 4, Odstrčilík H. 3, Kužel st. 
A Syrovátko 1, 1x čtyřhra; 15. kolo: ttC 
Bělá pod Bezdězem F – Sokol Dolní Bousov 
C 14:4, body: Odstrčilík H. 4, Pitro, Syro-
vátko a Kužel st. 0; 19. kolo: Sokol Dolní 
Bousov C – tJ Sokol Březno B 11:7, body: 
Odstrčilík H. 4, Kužel st. A Syrovátko 
2, Kužel ml. 1, 2x čtyřhra; 8. kolo: Sokol 
Dolní Bousov C – ttC Bělá pod Bezdězem 
F 3:15, body: Odstrčilík H. 3, Syrovátko, 
Kužel st. A Kužel ml. 0.            Jan Jihlavec

Město Dolní Bousov a KKuullttuurrnněě--ssppoorrttoovvnníí  kkoommiissee 

Vás srdečně zvou na 

 

 

 
 

 
 

 

Předprodej vstupenek včetně rezervace stolů od 1. 2. v infocentru,  
Kostelní ul. 141, tel. 322 312 001 

Cena v předprodeji 100 Kč, na místě 120 Kč  

PPrrooggrraamm::  
uvítací přípitek starosty města 
ukázky tanců 
losování hlavních cen tomboly 
půlnoční překvapení 

BBOOHHAATTÁÁ  TTOOMMBBOOLLAA  

20. února 2016 
od 2000 
v sokolovně 
KKK   tttaaannnccciii   aaa   pppooosssllleeeccchhhuuu      
hhhrrraaajjjeee   ssskkkuuupppiiinnnaaa  
Piknik 

K ř es t k nihy Oldřicha Holého 
Před Vánoci proběhl v jídelně domu s pečovatelskou službou V Lipkách slavnostní 

křest třetí publikace v edice Bousovská regionální knihovnička (BRK). Jednalo se o pub-
likaci s názvem Hospodářský vývoj Dolního Bousova a okolí pana Oldřicha Holého. Kře-
stu se zúčastnilo téměř třicet návštěvníků, kteří tuto akci vzali mimo jiné jako příležitost 
ke vzájemnému setkání rodáků, co se již delší dobu neviděli. Autora publikace na akci 
doprovodily obě dcery, které svým elánem a dobrou náladou přispěly k příjemnému a ra-
dostnému průběhu večera. Účastníci měli možnost prohlédnout si originál rukopisu kni-
hy doplněný o spoustu zajímavých fotografií a archiválií. Pro ty, co knihu zatím nemají, 
nabízím matematicky stručné shrnutí zajímavých údajů: kniha má 154 stran, obsahuje 65 
obrázků a fotografií, vyšla v nákladu 100 ks, stojí 95 Kč, je 3. v edici BRK.

Z pozice vydavatele knihy bych chtěla poděkovat: Miloslavu Ječnému – za přepsání 
původního rukopisu do elektronické podoby, což mi uspořilo spoustu času. Jaroslavu 
Bernartovi a Zdeňkovi Nožířovi – za poskytnutí svého archivu starých fotografií D. Bou-
sova. karolu Bílkovi, který několikrát prošel celou knihu a opravoval jak věcné, tak styli-
stické chyby. Josefu Vynikalovi za recenzi a doplnění kapitol „Do DB vstupuje armáda“ 
a „Stávající zaměstnanost“. Josefu Procházkovi za recenze a doplnění kapitol o cukrovaru 
a následném Strojtexu a Proclimě. V neposlední řadě městu Dolní Bousov za finanční 
podporu, díky které mohla kniha vyjít.                                                            Dita Říhová
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Společenská k ronika
NarozENÍ
Štěpán Bajer – září, Dolní Bousov
Alice Klumparová – září, Bechov 
Tomáš Tauchman – září, Bechov
Nella Smolíková – říjen, Střehom
Robin Marošiová – říjen, Dolní Bousov
Lucie Kocurková – říjen, Dolní Bousov
Marie Králová – listopad, Horní Bousov
Kristýna Motlová – prosinec, Dolní Bousov
František Javůrek – prosinec, Horní Bousov
Radovan Šesták – prosinec, Dolní Bousov

ÚmrTÍ
Miloslav Čermák, Horní Bousov, září (91 let)
Jarmila Helikarová, Střehom, říjen (94 let)
Lena Jelečková, Dolní Bousov, říjen (70 let)
Jan Zahrádka, Ošťovice, říjen (95 let)
Miroslava Hrdličková, D. Bousov, prosinec (92 let)

ŽIVOTNÍ JUBILEA OBČANŮ
Únor 2016
04.02. Baboráková Helena, Bechov 81
04.02. Wölfel Jaroslav, Dolní Bousov 89
06.02. Krouská Milena, Dolní Bousov 92
06.02. Šemberová Jarmila, Dolní Bousov 81
08.02. Buriánková Hana, Dolní Bousov 75
09.02. Huterová Olga, Dolní Bousov 70
11.02. Skramužská Marta, Dolní Bousov 83
13.02. Jandová Julie, Dolní Bousov 90
13.02. Krásová Marie, Bechov 82
14.02. Sámek Josef, Dolní Bousov 80
15.02. Svobodová Blažena, Bechov 90
16.02. Popelková Alena, Dolní Bousov 82
19.02. Gillárová Dana, Dolní Bousov 87
20.02. Pavlíček Vladimír, Dolní Bousov 84
22.02. Balcarová Hana, Vlčí Pole 83
22.02. Marková Eliška, Dolní Bousov 70
22.02. Skramužský Josef, Dolní Bousov 82
23.02. Sobota Bohumil, Dolní Bousov 70
24.02. Zumrová Marie, Vlčí Pole 85
26.02. Efler František, Svobodín 70
28.02. Heppner Ladislav, Dolní Bousov 81

Březen 2016 
01.03. Slavíková Eva, Horní Bousov 80
03.03. Šolcová Vlasta, Dolní Bousov 87
04.03. Dlouhý Zbyněk, Dolní Bousov 75
04.03. Niems Josef, Dolní Bousov 70
04.03. Pelikán Luboš, Dolní Bousov 85

05.03. Drobečková Jaruška, Dolní Bousov 75
06.03. Škaloud Zdeněk, Dolní Bousov 70
06.03. Vlčková Jarmila, Dolní Bousov 84
10.03. Pavlíček Bohuslav, Dolní Bousov 80
12.03. Picková Jaroslava, Horní Bousov 75
13.03. Dlasková Stanislava, Dolní Bousov 85
22.03. Vaňousová Hana, Dolní Bousov 85
25.03. Stejskal Josef, Dolní Bousov 70
26.03. Doubravská Vlasta, Dolní Bousov 88
30.03. Zdobinská Eva, Dolní Bousov 70
31.03. Kolínská Blažena, Bechov 81 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.

Pokud oslavíte významné jubileum v měsíci dubnu a květnu a ne-
přejete si být zveřejněni v dalším čísle zpravodaje, můžete tuto 
skutečnost zavolat do redakce na tel. 322 312 001, napsat na mail: 
infocentrum@dolni-bousov.cz nebo se zastavit v infocentru osob-
ně, a to nejpozději do 15. 3. 2016.

Poděkování
Děkuji panu tajemníkovi Kulovi a paní Jelínkové za milou ná-
vštěvu a blahopřání k mým narozeninám.             Marie Jarošová

Dne 5. března uplyne 14 let, co nás navždy opustil pan Jaroslav 
Drchota. S láskou vzpomínají

dcera Jana s rodinou, manželka a dcera Jarča. 

Děkuji našemu starostovi Václavu Královi a členu zastupitelstva 
Jiřímu Štrosovi za blahopřání a dárky k našim narozeninám.

manželé Šourkovi z Rohatska

Děkuji panu starostovi Bočkovi a paní Jelínkové za návštěvu 
a přání k mým narozeninám.                              Hana Pelikánová

Smuteční poděkování
Děkujeme všem, kteří se 2. prosince přišli naposledy rozloučit 
s naším tatínkem Karlem Hosou. Děkujeme za květinové dary 
a manželům Krejčíkovým za vypravení pohřbu. Poděkování také 
patří všem vlčopolským hasičům a kamarádům za uspořádání 
smuteční hostiny. Za celou rodinu                   Jaroslava Bulířová

Inzerce
 Prodej slepiček. Drůbež Červený Hrádek opět prodává slepič-
ky snáškových plemen typu tetra hnědá a Dominant ve všech bar-
vách. Stáří 14 - 19 týdnů. Cena 149-180,- kč/ks. Prodej se uskuteč-
ní: 10. března 2016 Dolní Bousov – u vlak. nádraží v 15.00 hod. 

Při prodeji slepiček - výkup králičích kožek - cena dle poptávky.

Informace: Po-Pá 9-16 hod. tel. 601 576 270, 606 550 204, 
728 605 840.


